
 

 ACTA 

Expediente núm.: Órgano colexiado: 

PLN/2021/6 Pleno 

 

DATOS DE DESENVOLVEMENTO DA SESIÓN 

Tipo Convocatoria Ordinaria

Data 29/04/2021

Duración Desde as 20:00 ata as 24:00 horas 

Lugar Multiusos Xunqueira 

Presidida por Digna Rosa Rivas Gómez 

Secretaria María Ángeles García Villaverde 

Sendo  as  vinte  horas  e  cinco  minutos,  de  conformidade  co  Decreto  de  Alcaldía 
número  2021-0943  de  data  26/04/2021,  de  convocatoria  da  sesión  ordinaria, 
reúnense no Salón de Actos do edificio do Multiusos da Xunqueira habilitado para 
este  fin,  baixo  a  presidencia  da  sra.  Alcaldesa,  Digna  Rosa  Rivas  Gómez,  e  a 
asistencia dos/das seguintes concelleiros e concelleiras:

Polo Grupo municipal  Popular  Redondela (PP):  María Carmen Bastos Rodríguez, 
María  Carmen  Amoedo  Dasilva,  Iván  Crespo  Rodríguez,  Miguel  Ángel  Álvarez 
Ballesteros, María José Barciela Barros, Erminda Quelle Fernández, David Muiños 
Portela, Sandra Bastos Míguez e Ángela Antón Pazos.

Polo  Grupo  municipal  Socialista  Redondela  (PSDEG-PSOE):  María  Castro  Abad, 
Ignacio Eduardo González Lago, Marta Alonso Domínguez, Vicente Lamas Guisande, 
Olga María García Ballesteros e Alberto Álvarez Pérez

Polo Grupo municipal Agrupación de Electores de Redondela 2019 (AER): Roberto 
Villar Rodríguez, Daniel Boullosa Martínez e Xosé Manuel Vila Soutullo

Polo Grupo municipal Bloque Nacionalista Galego Redondela (BNG): Xoán Carlos 
González Campo e Yésica García Cruz 

Asiste tamén o interventor do Concello, Ángel Santamariña Rivera e, actuando como 
secretaria  eu  mesma,  Mª  Ángeles  García  Villaverde  como  secretaria  xeral  do 
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Concello.

Unha  vez  verificada  a  válida  constitución  do  órgano,  a  Alcaldesa  abre  a  sesión, 
procedéndose á deliberación sobre os asuntos incluídos na orde do día:

A) Parte resolutiva

1. Aprobación  das  actas  da  sesións  anteriores:  borrador  acta  pleno  PNL/2021/3  sesión 
ordinaria  do  25/03/2021  e  borrador  de  acta  PLN/2021/5  sesión  extrardinaria  do 
08/04/2021 

2. Declaracion Institucional contra o Vandalismo 

3. Aprobación do recoñecemento extraxudicial de créditos II/2021 (Exp. 2074/2021)

4. Aprobación do aumento das gratificacións do persoal funcionario do Concello I/2021 (Exp. 
1942/2021) 

5. Aprobación do expediente de contratación do Servizo de limpeza de edificios municipais 
do Concello de Redondela,(Expediente 718/2021)

B) Actividade de control

6. Dar conta das resolucións da Alcaldía 

7. Dar conta do escrito de 02-04-2021 do grupo municipal AER designando voceiro a D. 
Roberto Villar Rodríguez e suplente Daniel Boullosa Martínez 

8. Dar  conta  da  Resolución  da  Alcaldía  2021-0579  de  05-03-2021  de  nomeamento  de 
Roberto Villar membro da Xunta de Goberno Local 

9. Dar  conta  da  Resolución  da  Alcaldía  2021-0823  de  09-04-2021  de  modificación  da 
delegación de competencias en favor de Xosé Manuel Vila Soutullo 

10. Dar  conta  da  Resolución  da  Alcaldía  número  2021-0863  de  data  15-04-2021  de 
nomeamento de D. Roberto Villar Rodríguez segundo tenente da Alcaldía

11. Dar conta da Resolución 2021-0901 do 20-04-2021 de modificación da composición das 
Comisións Informativas 

12. Dar conta da Resolución da Alcaldía 2021-0796 de 05/04/2021 de modificación dos días 
de feiras a consecuencia da COVID-19

13. Dar conta da Resolución da Alcaldía número 2021-0732 de data 25/03/2021 MC 09-21 IR 
02-21 Incorporacións remanentes (cap. 6) resto subvencións de investimentos 

14. Dar conta da Resolución da Alcaldía núm 2021-0808 de data 07/04/2021 MC 10-21 GC 
04-21 Prórroga O teu primeiro emprego e Rehabilitación da Fonte do Santiago Apóstolo 

15. Mocións

C) Rogos e preguntas

16. Rogos 

17. Preguntas
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INCIDENCIAS:

A alcaldesa, con carácter previo ao tratamento dos asuntos incluídos na orde do día, 
solicita  que  se  garde  un  minuto  de  silencio  para  lembrar  sempre  ás  vítimas  da 
violencia machista, asasinadas por violencia machista e tamén a todos e todas os 
falecidos e as falecidas pola pandemia do Covid-19, esperando que remate dunha 
vez esta pandemia.

A Alcaldesa, a petición dos grupos municipais, acorda facer un receso de 21:45 h ata 
ás 21:55 horas e ás 22.00 para facer un descanso.

A) PARTE RESOLUTIVA 

1.  Aprobación  das  actas  da  sesións  anteriores:  borrador  acta  pleno 
PNL/2021/3  sesión  ordinaria  do  25/03/2021  e  borrador  de  acta  PLN/2021/5 
sesión extrardinaria do 08/04/2021

A Alcaldesa pregunta aos concelleiros e concelleiras asistentes se desexan realizar 
algunha observación aos borradores das actas das sesións do pleno PNL/2021/3 de 
sesión  ordinaria  do  25/03/2021  e  da  acta  PLN/2021/5  de  extrardinaria  do 
08/04/2021 que foran remitidas xunto coa convocatoria.

A Sra. Amoedo di que na acta da sesión extraordinaria, na intervención onde di “Ao 
Sr Villar dille que en setembro de 2021, ao pouco de chegar para gobernar o PP a 
Redondela...” hai unha errata no ano.

A  alcaldesa  di  que  queda  recollido  e  da  paso  á  votación,  quedando  así  os 
borradores das actas ordinaria e extraordinaria de marzo de 2021 aprobadas por 
unanimidade das concelleiras e dos concelleiros do pleno.

  

2.  Aprobación  do  recoñecemento  extraxudicial  de  créditos  II/2021  (Exp. 
2074/2021)

ANTECEDENTES

Ditame favorable da Comisión Informativa Permanente de Economía e Facenda da 
súa sesión do 26/04/2021

Vistos  os  diversos  gastos  do  Concello  de  Redondela  que  non  figuran  na 
contabilidade municipal ao corresponder a gastos pendentes do seu recoñecemento 
xudicial ou extraxudicial.

A intervención municipal emitiu o preceptivo informe de carácter negativo de data 22 
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de abril de 2021, así como certificación de existencia de crédito.

A  súa  vez  prevese  que  a  aprobación,  se  procede,  deste  recoñecemento 
extraxudicial non vai supor limitación na execución dos gastos a impartir este ano.

Coa  finalidade  de  non  causar  quebrantos  económicos  a  terceiros,  evitar 
enriquecementos inxustos para o Concello  de Redondela,  e poder contabilizar  e 
posteriormente pagar diversos gastos.

Esta Alcaldía proponlle ao Concello Pleno a adopción do seguinte acordo:

Primeiro.- Proceder ao levantamento do reparo do informe da intervención baseado 
en que procedese a aprobar gastos esixibles ao Concello.

Segundo.-  Recoñecer  extraxudicialmente  gastos  por  importe  total  de  102.715,97 
euros,  distribuídos do seguinte xeito,  e imputando os gastos ás partidas que se 
indican do orzamento do Concello de Redondela para o ano 2021:

Número 
Factura TERCEIRO Importe Funcional Económica

C120001952 AUTOS IGLESIAS S.L. 847,00 € 1321A 2040000

V-20005 VANGUARD RETUBING IBERICA S.L. 542,08 € 1351B 2140000

A/12 PATRICIA BLANCO ANEIROS 129,99 € 1351B 2210500

A/14 PATRICIA BLANCO ANEIROS 20,00 € 1351B 2210500

0015/2021 ORLANDO LOPEZ VIDAL 32,74 € 1531A 2140000

0016/2021 ORLANDO LOPEZ VIDAL 44,57 € 1531A 2140000

7261 XEALCO S.L. 6,05 € 1531A 2211100

33420 PREFABRICADOS LUIS BARROS, S.L. 1.364,50 € 1531A 2219902

2001028048

ADMINISTRADOR 
INFRAESTRUCTURAS 
FERROVIARIAS 224,46 € 1531A 2250000

0017/2021 ORLANDO LOPEZ VIDAL 35,95 € 1631A 2140000

FE211370003
20279

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 40,15 € 1631A 2210000

FE211370023
12738

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 465,57 € 1651A 2210000

FE211370023
12864

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 408,27 € 1651A 2210000

FE211370023
12253

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 182,81 € 1651A 2210000

FE211370013
89050

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 104,21 € 1651A 2210000

FE211370010
18341

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 604,15 € 1651A 2210000

FE211370010
18380

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 806,37 € 1651A 2210000

FE211370005
58974

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 309,08 € 1651A 2210000
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Número 
Factura TERCEIRO Importe Funcional Económica

FE211370003
45918

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 13,30 € 1651A 2210000

FE211370003
29787

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 603,39 € 1651A 2210000

FE211370003
29616

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 374,99 € 1651A 2210000

FE211370003
29593

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 345,46 € 1651A 2210000

FE211370003
29550

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 416,92 € 1651A 2210000

FE211370003
23784

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 374,82 € 1651A 2210000

FE211370003
23268

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 354,70 € 1651A 2210000

FE211370003
23477

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 105,90 € 1651A 2210000

FE211370003
23043

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 368,55 € 1651A 2210000

FE211370003
21412

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 438,65 € 1651A 2210000

FE211370003
16624

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 137,18 € 1651A 2210000

FE211370003
16526

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 467,83 € 1651A 2210000

FE211370003
16446

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 446,32 € 1651A 2210000

FE211370003
13685

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 401,33 € 1651A 2210000

FE211370003
13035

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 278,14 € 1651A 2210000

FE211370003
10747

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 124,79 € 1651A 2210000

FE211370003
09397

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 290,48 € 1651A 2210000

FE211370003
08067

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 844,29 € 1651A 2210000

FE211370003
06898

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 232,78 € 1651A 2210000

FE211370003
06750

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 596,14 € 1651A 2210000

FE211370003
06423

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 197,52 € 1651A 2210000

FE211370003
03844

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 364,66 € 1651A 2210000

FE211370003
04030

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 498,76 € 1651A 2210000
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Número 
Factura TERCEIRO Importe Funcional Económica

FE211370003
02777

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 284,69 € 1651A 2210000

FE211370003
02222

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 498,50 € 1651A 2210000

FE211370002
99886

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 202,76 € 1651A 2210000

FE211370002
99593

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 488,28 € 1651A 2210000

FE211370002
94640

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 435,49 € 1651A 2210000

FE211370002
96544

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 499,65 € 1651A 2210000

FE211370002
95864

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 430,80 € 1651A 2210000

FE211370002
95637

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 187,85 € 1651A 2210000

FE211370002
95378

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 597,75 € 1651A 2210000

FE211370002
95033

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 344,58 € 1651A 2210000

FE211370002
94752

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 828,57 € 1651A 2210000

FE211370002
93574

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 240,85 € 1651A 2210000

FE211370002
93016

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 800,57 € 1651A 2210000

FE211370002
91791

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 207,04 € 1651A 2210000

FE211370002
91479

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 749,62 € 1651A 2210000

FE211370002
90715

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 158,91 € 1651A 2210000

FE211370002
89490

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 1.225,33 € 1651A 2210000

FE211370002
87804

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 570,95 € 1651A 2210000

FE211370002
85837

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 447,52 € 1651A 2210000

FE211370002
85371

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 436,80 € 1651A 2210000

FE211370005
56934

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 524,54 € 1651A 2210000

FE211370003
03013

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 540,72 € 1651A 2210000

FE211370002
84565

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 125,89 € 1651A 2210000
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Número 
Factura TERCEIRO Importe Funcional Económica

FE211370002
84590

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 552,98 € 1651A 2210000

FE211370002
84161

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 71,66 € 1651A 2210000

FE211370002
84261

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 378,37 € 1651A 2210000

FE211370001
08073

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 210,03 € 1651A 2210000

FE211370003
18389

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 329,25 € 1651A 2210000

FE211370003
20889

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 305,22 € 1651A 2210000

FE211370011
46088

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 736,73 € 1651A 2210000

FE211370009
38385

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 130,12 € 1651A 2210000

FE211370003
33331

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 37,23 € 1651A 2210000

FE211370003
32004

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 203,89 € 1651A 2210000

FE211370003
31215

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 412,74 € 1651A 2210000

FE211370003
30927

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 906,40 € 1651A 2210000

FE211370003
30789

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 476,41 € 1651A 2210000

FE211370003
30788

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 223,15 € 1651A 2210000

FE211370003
30934

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 171,08 € 1651A 2210000

FE211370003
27876

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 532,74 € 1651A 2210000

FE211370003
27795

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 679,28 € 1651A 2210000

FE211370003
27784

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 223,98 € 1651A 2210000

FE211370003
27603

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 783,09 € 1651A 2210000

FE211370003
27688

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 217,67 € 1651A 2210000

FE211370003
25760

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 243,36 € 1651A 2210000

FE211370003
25751

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 507,45 € 1651A 2210000

FE211370003
22519

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 140,21 € 1651A 2210000
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Número 
Factura TERCEIRO Importe Funcional Económica

FE211370003
21346

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 606,56 € 1651A 2210000

FE211370003
20181

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 376,89 € 1651A 2210000

FE211370003
17663

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 327,01 € 1651A 2210000

FE211370003
27826

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 498,91 € 1651A 2210000

FE211370020
89063

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 165,29 € 1651A 2210000

FE211370002
90893

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 548,13 € 1651A 2210000

FE211370002
83354

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 504,58 € 1651A 2210000

F 20 -1734 VIDAMAR PLANTAS S.L. 185,42 € 1711A 2100000

FE211370003
09210

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 304,01 € 2311A 2210000

FE211370003
33129

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 1.009,33 € 3231A 2210000

FE211370003
30997

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 436,97 € 3231A 2210000

FE211370009
54532

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 1.414,44 € 3261A 2210000

115 TANXARINA TÍTERES, S.L. 968,00 € 3341A 2260909

03/20
ASOC CULT E MUSICAL LATEXO 
PERCUSIÓN 700,00 € 3381A 2260900

FV20/008 MARIA DOLORES CRESPO ABUÍN 990,00 € 3381A 2260900

FE211370003
06379

Comercializadora regulada 
GAS&POWER, S.A. 589,66 € 4312A 2210000

2020123514 ASPY PREVENCION S.L.U. 1.346,06 € 9221A 2270100

329
ORGANIZACION DE XORDOS DE 
GALICIA 858,00 € 9251A 2270600

V21-0074
GESTION TRIBUTARIA TERRITORIAL 
SAU 57.141,16 € 9321A 2270800

INTERVENCIÓNS

A  sra.  Castro  di  que  o  punto  trata  sobre  a  aprobación  dun  recoñecemento 
extraxudicial de crédito, que é unha figura que se trae habitualmente ao pleno, que 
é un procedemento regulado na lei de facendas locais, que establece que os gastos 
que se orixinan entre un de xaneiro e trinta e un de decembro só poden imputarse 
ao  orzamento  vixente  no  exercicio,  o  que  provocaría  que  todas  as  facturas 
presentadas fóra do ano non puideran ser aboadas aos provedores. Traemos unha 
proposta  que  pasa  a  ler.  A  continuación  explica  que,  como  xa  se  dixo  na 
correspondente  comisión informativa,  todas as  facturas corresponden a servizos 
prestados durante o ano 2020 pero foron presentadas no ano 2021, polo tanto é 
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necesario aprobar este recoñecemento extraxudicial para que poidan ser aboadas. 
Estas facturas son na maioría do ano 2020 aínda que hai algunha do ano 2019 e 
que o importe é de sobre 102.000 euros e que hai  una factura da empresa de 
Gestión Tributaria Territorial que é de 57.141 euros e que a maioría corresponden á 
comercializadora Gas Power, de subministro eléctrico e de gas ou do aluguer dunha 
furgoneta para os traballadores e traballadoras do obradoiro de emprego. Di que 
non hai ningunha factura destacable e ofrécese a clarexar calquera dúbida.

O sr. González di que o que se trata é de aprobar un recoñecemento fóra do gasto 
anual de 102.000 euros e que a maioría son servizos que se prestan ao Concello, 
dunha parte a recadación e por outra parte de enerxía eléctrica.  Que hai tamén 
facturas máis pequenas, pero que polo menos sabemos que o persoal de protección 
civil  xa  non  vai  sempre  a  tomar  os  bocadillos  ao  restaurante  ou  bar  dunha 
exconcelleira do equipo de goberno, cando era o partido popular. Agora xa van a 
outros sitios e iso tamén é importante sabelo. En canto a unha factura da que se fai 
referencia,  que estaba aí  dende o ano 2019,  xa hai  algunha factura que temos 
debatido  nalgún que  outro  momento,  e  que  estivo  dando  voltas,  por  se  era  do 
anterior mandato e non se daba recoñecido. Non eran facturas moi grandes, non 
chegan a mil euros, e son de asociacións que están facendo o seu traballo como 
poden, como a asociación que fai as traducións da linguaxe de signos, e eles cren 
que  estas  facturas  non  deberían  de  tardar  case  ano  e  medio  en  pagarse.  En 
principio non teñen maiores obxeccións que facer.

O sr.  Vila  di  que dende  AER non teñen moito  máis  que  achegar  ao  dito  polos 
compañeiros e compañeiras. Votarán a favor.

A sra. Amoedo primeiramente quere recordar á Alcaldesa que na orde do día estaba 
como punto número dous a declaración institucional contra o vandalismo. Di que 
precisamente foi unha proposta feita polo partido popular.

A Alcaldesa di que ten razón e que unha vez remate a actividade resolutiva dará 
lectura á declaración.

Continúa a sra. Amoedo respecto ao punto deste recoñecemento extraudicial, di que 
xa levan vostedes, no que levamos de 2021, dos orzamentos do partido popular do 
ano 2018 prorrogados para o ano 2021 polo seu goberno, 677.729,89 € gastados 
fóra do orzamento. É dicir, que se sumamos a este recoñecemento extraxudicial de 
102.000  €  os  79.000  do  anterior  recoñecemento  extraxudicial  que  trouxeron  en 
febreiro, máis a a nova privatización que van vostedes facer no seguinte punto da 
orde do día dos servizos municipais, ese aumento de orzamento, que non teñen 
vostedes  aprobado  o  seu  propio  orzamento,  e  non  o  teñen  asimilado  nin 
harmonizado co propio orzamento, en catro meses. 
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Non  lle  estraña  que  o  persoal  do  Concello  estea  preocupado,  que  veñan  con 
pancartas, dalle o seu apoio a todos. Os sindicatos están preocupados porque no 
seu  acordo  de  goberno  entre  AER  e  PSOE,  no  punto  42  comprometéronse  a 
tramitar  a  reforma  da  RPT,  vincularánse  os  soldos  políticos  á  aprobación  dos 
orzamentos anuais, punto 9 do acordo de investidura.

A Alcaldesa recorda á sra. Amoedo que ten que cinguirse ao debate do punto da 
orde do día.

Continúa a  sra.  Amoedo dicindo que  xa sabe que ao sr.  González  lle  molesta, 
porque agora claudica con todo, e a todo “amén”, pois está  decepcionado con este 
goberno,  ten  que levar  el  a  voz,  para  tapar  esta nefasta xestión  deste  goberno 
municipal.  Dille que a súa función é estar na oposición con eles, apoiando a un 
goberno que non fai nada do que a vostede lle prometeu. Di que está falando de 
cuestións  económicas,  se  vostedes  xa  levan  gastados  677.000  euros  dun 
orzamento  prorrogado do 2018,  que son vostedes,  xunto  a O Porriño,  outro  bo 
goberno  do  PSOE  no  Porriño,  os  únicos  que  non  foron  quen  de  aprobar  uns 
orzamentos, aos datos me remito.

Estamos aquí e os traballadores e traballadoras están preocupados pola nefasta 
xestión, a falta de transparencia, e porque vostedes non cumpren os seus puntos do 
acordo de investidura. dónde está a modificación da RPT? Que foi un dos puntos 
aprobados por vostedes. É unha custión económica. Estamos a sumar 102.000 € a 
maiores de gasto que non estaban previstos neste orzamento, máis os 72.000 que 
trouxeron en febreiro, vaian sumando. É normal que o persoal estea preocupado, e 
ademáis  vostedes seguen privatizando cada vez máis… e inda por  riba non lle 
poñen  nin  medios  nin  se  sentan  a  negociar  en  condicións  con  eles  e  a 
responsabilidade máxima é da Alcaldesa,  porque é a persoa que ten que saber 
cómo levar un Concello, cómo ten que levar as áreas e como ten que controlar que 
o gasto que se fai sexa o adecuado, e agora mesmo non é así. Di que van votar a 
favor, porque está claro que as facturas téñense que pagar, pero está claro que 
vostedes non son quen de levar as contas en condicións.

A sra.  Alcaldesa  quere  puntualizar  que  o  punto  que  se  está  a  debater  é  unha 
aprobación extraxudicial de crédito, que non ten nada que ver coa intervención da 
sra. Amoedo, que aproveitou os seus tres minutos para ter os seus tres minutos de 
gloria.

A sra. Castro di que lle sorprendería que a sra. Amoedo fixera a súa intervención 
centrándose neste punto, porque iso a ela non lle sae ben normalmente. Dille que 
non  estea  tan  preocupada  polos  gastos  do  Concello,  que  acabamos  o  ano 
estupendamente, gracias ao noso esforzo coma goberno. Di que a día de hoxe non 
hai que sumar 600.000 € e compráce informarlle de que todos eses gastos dos que 
vostede fala  en realidade son máis, un incremento do que falaremos despois para o 
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servizo de limpeza, e que xa están no borrador dos orzamentos. Di que o punto que 
se trae está claro, e non ten máis que engadir.

Os sres. González e Vila declinan facer un segundo turno de intervencións.

A sra. Amoedo di que primeiramente que facer unha cuestión de orde á Alcaldesa, 
que en reiterados plenos comentou que o regulamento di que vostede está para 
regular o pleno, non para vir aquí a dar mitins políticos. Á sra. Castro dille que o 
esforzo que vostedes fixeron foi nunha época de pandemia terrible para moitísimas 
persoas  e  non  gastar  o  orzamento  de  Servizos  Sociais,  ise  foi  o  esforzo  que 
vostedes fixeron, máis o que aforraron por non poder facer tantos festexos. Iso foi o 
que  lles  puido  salvar,  pero  non  porque  estiveran  facendo  un  orzamento  de 
esquerdas, nin porque estiveran facendo un orzamento tal e como acordaron cos 
membros de AER e do BNG. Aos datos me remito. 

Mire vostede,  a execución do orzamento do ano pasado e verá que onde máis 
gastaron foi en “pichi” , como dicía o sr. González que tanto lle molestaba cando a 
sra. Barciela traballaba, e facía ben o seu traballo, non coma agora. O que gastan 
vostedes é moitísimo en “pichi” e en reformar proxectos e requetereformalos. Pero 
no que importa á cidadanía de Redondela, vostedes non gastaron. O que lle importa 
a cidadanía e que se lle dea un servizo e se lle dea á xente de Redondela o que se 
merece  nun  momento  difícil,  axuda,  e  non o  fixeron.  O que  fixeron foi  pór  aos 
funcionarios  e  funcionarias  en  situacións  moi  difíciles,  onde  tiveron  que  facer 
moitísimas  máis  horas  e  enriba  ver  cómo  vostedes  pechábanlle  a  porta  e  non 
escoitaron as súas reivindicacións e poñer a todos os sindicatos do Concello de 
acordo, coa súa falta de transparencia e neglixente xestión. Non o digo eu, o di un 
documento  que  está  circundo  por  todas  partes  e  está  asinado  por  todos  os 
sindicatos. Vostedes, un goberno de esquerdas, PSOE, apoiado polo BNG e por 
unha agrupación supostamente  de  veciños e  veciñas.  E a  realidade  é  que  son 
vostedes máis políticos que nunca , están a malgastar os cartos dos redondeláns e 
redondelás. E traen aquí 102.000 € que non estaban previstos nos orzamentos para 
este ano.

A sra.  Castro  di  que  a  sra.  Amoedo é  moi  irresponsable  ao  tentar  enganar  ás 
persoas que poidan estar  escoitando.  O Concello  de Redondela fixo un esforzo 
importante  para  usar  os  cartos  de  todos  e  todas  as  veciñas  no  que  realmente 
importaba. Os gastos que non se fixeron en festexos invertíronse en moitas outras 
cousas  que  teñen  que  ver  coa  Covid  e  en  moitas  axudas  en  actividades 
relacionadas co comercio, a hostalaría e para a xente que realmente o necesitaba, 
e vostede sábeo perfectamente. Un orzamento de esquerdas non é poñer 200.000 
€, inflar orzamentos en servizos sociais cando se sabe que non se van utilizar. 

Agora está vostede moi  preocupada polos sindicatos,  oxalá que durante os oito 
anos do goberno do PP neste Concello tivera a mesma preocupación. Ao mellor as 
circunstancias non serían as que son. Os sindicatos exixen, están no seu dereito, 
pero son conscientes de que as cousas levan o seu tempo. E durante oito anos 
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vostede e o seu equipo desmantelaron este Concello. Eles saben perfectamente a 
onde teñen que vir a pedir, porque os que escoitamos somos nós. Claro que hai 
xente que traballou moitas horas durante a pandemia e foron aboadas.

É irresponsable falar de que este goberno malgasta cartos cando ten que reformar 
proxectos que o seu goberno non soubo contratar  ou porque os contrataban “a 
dedo” .Malgastar cartos é comprar pancartas con cartos do Concello que poñían o 
PP para a súa campaña. 

VOTACIÓN E ACORDO

A  Alcaldesa  abre  o  turno  de  votación,  resultando  o  asunto  aprobado  por 
unanimidade das concelleiras e concelleiros presentes na sesión, sendo vinte e un 
(21) votos a favor dos cales corresponden nove (9) ao PP, sete (7) ao PsdeG-PSOE, 
tres (3) a AER e dous (2) ao BNG.

 

3.  Aprobación  do  aumento  das  gratificacións  do  persoal  funcionario  do 
Concello I/2021 (Exp. 1942/2021)

ANTECEDENTES

Ditame favorable da Comisión Informativa Permanente de Economía e Facenda da 
súa sesión do 26/04/2021

Asunto: aumento da contía global da gratificación extraordinaria I-21 (1942/2021)

A día  de  hoxe,  obsérvase  que  existen  importes  de  gratificacións  por  servizos 
extraordinarios que están pendentes de aboar tras a nómina de abril.

É por elo que é preciso proceder a realizar as pertinentes operacións orzamentarias 
que  poidan  amparar  estas  retribucións  pendentes  de  aboar  aos  empregados 
municipais.

No  caso  dos  funcionarios,  como  vai  supor  un  aumento  do  importe  global  das 
gratificacións extraordinarias aprobadas no seu momento polo Pleno, é preciso que 
a autorización para aumentar dito importe sexa outorgada polo órgano competente 
que é o Pleno da Corporación.

Tendo en conta que a cantidade restante para acadar o límite do artigo 7.2.c) do 
Real  Decreto  861/1986,  de  25  de  abril  é  de  63.078,42  €  e  aínda  restan  por 
empregar  dos  créditos  iniciais  3.815,89  €  pode  darse cobertura  á  solicitude  de 
gratificacións realizada polo departamento da Policía Local por importe de 7.454,09 
€;  o  que  supón  o  incremento  de  3.638,20  €  dos  créditos  iniciais  previstos  no 
orzamento por importe de 40.335,37 €.
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Incorpórase o informe de Intervención con referencia ASR-22.04.21.2 de 22 de abril 
que consta de cinco páxinas.

En virtude do que antecede esta Presidencia, propón que a Comisión Informativa de 
Economía e Facenda eleve ó Concello Pleno a seguinte proposta de acordo:

Primeiro.- Establecer o importe máximo de gratificacións en 43.973,57 €, cumprindo 
coas condicións establecidas no informe da Intervención antedito.

INTERVENCIÓNS

A sra. Castro di que este tamén vén sendo un procedemento moi habitual, chegada 
esta época do ano.  Quero que todos saiban que é un procedemento que debe 
traerse a pleno porque hai un orzamento incial, que son uns 40.335,37  € que son 
os  gastos  que  están  previstos  inicialmente  para  facer  o  pago  das  horas  dos 
traballadores e traballadoras municipais durante todo o ano. Este importe pode ser 
incrementado ata preto dos 100.000 € o que pasa é que para o seu incremento é 
preciso que sexa aprobado en pleno. Pasa a ler a proposta. 

O sr.  González di  que se trata dunha serie de propostas que trae o equipo de 
goberno, que todos os anos as traen a debate porque están obrigados a dar contas 
e pedir o apoio do pleno para pagar estas gratificacións e horas extras. Dende o 
BNG queren darlle unha lectura global sobre o que pasou estes meses. Esgotouse 
unha partida de 42.000 € pagando nos meses de xaneiro, febreiro e marzo. No mes 
de  decembro  pagáronse  as  horas  extras  de  decembro  e  tamén  había  horas 
pendentes  do  mes  de  novembro.  Ou sexa,  que  xa  se  iniciou  o  ano  cun  certo 
desfase  económico  polas  circunstancias  que  houbo  no  ano  2020,  e  iso  vaise 
lastrando.  Nós  vemos  que,  neste  primeiro  pleno  no  que  podemos  facer  unha 
valoración das horas extras, é que, prácticamente todos os departamentos teñen 
que  botar  man  das  horas  extras:  persoal  de  esino,  servizos  sociais,  alumeado 
público, de deportes… incluso do arquivo. Hai horas extras ineludibles, coma as 
avarías  eléctricas  que  non  queda  máis  remedio  que  abordalas,  e  compensar 
económicamente ou en en horas libres aos traballadores e traballadoras. 

Un dos grandes problemas son as horas triples,  que para algunha forza política 
eran desmesuradas e cuestionaban se tiñan que pagalas. Pero tamén, aparte da 
policía local, hai facturadas horas triples en alumeado público, en servizos disocia, 
en cultura, en medio ambiente, limpeza… O que queremos dicir é que hai falta de 
persoal no Concello, pero tamén hai unha circunstancia que é que en determinados 
servizos son difíciles de controlar e para iso xurden estas horas extras, que nos 
nalgún  momento  temos  cuestionado,  máis  sempre  as  temos  apoiado  porque 
consideramos que as traballadoras e os traballadores do Concello teñen que cobrar 
polos servizos prestados, non queda outra. Hai outra posibilidade que nós temos 
visto, que algún traballador ou traballadora o compensa con horas libres. 

O que queremos destacar aquí é que moi importante, por desgraza, ter unha partida 
orzamentaria  para  estas  horas  e  que  os  novos  orzamentos  que,  segundo 
comunicou a voceira do equipo de goberno “están para mañán, pasado non que é 
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sábado” , pode subirse algo máis esta partida de gratificacións. Consideran que os 
traballadores  e traballadoras deben cobralas,  tendo en conta que polo  tema da 
policía  local,  no  último  ano  e  pico,  o  seu  traballo,  sobre  todo  nocturno,  está 
agravado por esta situación de pandemia na que teñen que facer moitos apoios a 
controis da policía nacional, do que nós reservámonos a nosa opinión. 

O sr.  Vila  respecto  do  comentario  da  voceria  do  PSOE,  que  dixo  que  era  “un 
procedemento habitual a estas alturas do ano” . Dende AER consideran que é un 
toque de atención bastante serio que no mes de abril xa teñamos toda a partida 
orzamentaria gastada, empezando en novembro do 2020. A consecuencia disto é 
que imos que traer a todos os plenos que quedan as gratificación das traballadoras 
e dos traballadores do Concello. É un problema que no seu día, cando entramos no 
goberno, non se solucionou, sabendo a situación das horas extras. Dende AER non 
estamos en contra das horas extras, é dicir, se se traballa, págase. Como dixo a 
compañeira, sra. Castro, os orzamentos están case listos, hai un punto a favor que 
se traballo, e agora haberá que meterse coa Relación de Postos de Traballo e co 
novo convenio colectivo. Dende AER somos coñecedores de que xa se deron os 
pasos cos sindicatos para reunirse e falar, estamos de acordo co diálogo ante todo, 
pero non é un problema sinxelo de solucionar,  levará o seu tempo. Haberá que 
facer negociacións bastante constantes para solucionar este problema. Dende AER 
respectamos  aos  compañeiros  e  compañeiras  que  teñen  as  concellerías  para 
solucionalo e contade con nós que estamos aquí para poñernos ao voso carón e 
botar unha man no que poidamos. Dende que se formou a agrupación estamos 
sempre abertos. 

Di  que este problema vén do convenio colectivo que pactou o PP no 2017 cos 
traballadores e traballadoras e que despois aprobou en pleno con todos os grupos 
menos AER, que votou en contra. Hai un problema de base que son as horas triples 
da policía local. No seu día fíxose cunha calculadora mediante para calcular esa 
subida de categoría pero non de nivel e para compensar fíxose o tema de horas 
triples. Dende AER estamos convencidos de que foi  así,  compensar esa subida 
salarial con horas tribles. Non están en contra de que a xente que traballe, cobre.

O sr. Crespo respecto do aumento das gratificacións por horas extra e non é certo 
que  sexa  habitual  todos  os  anos,  estamos  a  principios  de  ano  xa  traendo  un 
aumento para as gratificacións. Neste momento xa superamos en máis de 3.000 € a 
partida destinada a este fin e arrastramos máis de 5.000 € do mes de novembro 
que houbo que traer a este ano porque non chegaron os cartos o ano pasado e 
despois  as partidas de decembro,  xaneiro e febreiro.  Nas lexislaturas anteriores 
criticaban duramente a xestión do PP  co tema das gratificacións  tanto AER coma o 
PSOE.  Para  recordarlles,  cousas que  dicían naquel  momento  como que “están 
superando o récord das horas extra”, “escoiten os informes de intervención”,”parece 
un abuso dos traballadores”, “hai  riscos laborais”, “é unha irresponsabilidade de 
quen  goberna”,  “falta  planificación“,  “un  traballador  que  en  dous  días  traballou 
dezaoito horas”, “non teñen un cronograma dos traballos”, “parécenos raro que os 
representantes dos traballadores non teñan posto o grito no ceo”, “non se cumpre o 
descanso  entre  xornadas”,  “moitos  traballos  deben  facerse  en  horario  normal”, 
“máis rigor no gasto”… Xa parecía que xa nesta lexislatura ían ter a solución, que 
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ían  a  mellorar  a  xestión  do  goberno  anterior,  voulle  recordar  as  cousas  que 
estiveron dicindo durante estes dous anos: “Non estamos de acordo co modo no 
que  se  están  percibindo  as  horas  extraordinarias”,  “hai  que  tentar  regulalas”, 
“queremos  establecer  criterios  e  intentar  reducilas”,  “hai  que  reorganizar  os 
servizos”, “chama a atención que son as mesmas persoas as que reciben as horas 
extras”, “alguna causa haberá, teremos que estudar os motivos”, “a nosa intención é 
establecer e modificar  unha serie de criterios”,  “insistimos na planificación como 
medida  para  paliar  esta  situación”,  “estamos  tendo  en  conta  os  informes  de 
intervención”,  “estamos  tratando  de  aplicar  medidas  correctoras”,  “temos  que 
adoptar  medidas  e  criterios  para  tratar  de  minimizar  as  horas  extras”,  “hai  que 
mellorar a organización”, “haberá que modificar a RPT”, “defendemos a xestión do 
servizo público”, “preferimos non privatizar”, “imos convocar as prazas que están 
baleiras”,  “as  gratificións  é  un  punto  recorrente  nos  plenos  ao  final  de  ano”, 
“estamos facendo cambios pero non son suficientes”… 

Todo isto o levan diciendo estes dous últimos anos. Primeiro culpaban ao goberno 
anterior pola xestión de todo isto e agora fan frases baleiras durante o seu mandato. 
Comentar que tamén que vostedes tampouco planifican o traballo, nin regulan as 
gratificacións nin estableceron novos criterios, non conseguiron reducidas e aínda 
aumentaron cada ano, non reorganizaron os servizos, non estudaron os motivos, 
non se aplican medidas correctoras, non se modificou aínda a RPT, privatízanse 
servizos, non se convocan as novas prazas… Ademais de non ser suficiente, todo 
son excusas, e é moi perigoso para o presente e futuro do noso Concello. Como 
ben di no informe de Intervención, volven a advertirlles de que se non corrixen a 
situación, volverá a  ocorrer a situación destes dous últimos anos, no que non se 
puido facer fronte a todas as gratificacións.

A sra. Castro di que son conscientes de que a partida que hai para gratificacións 
para todo o ano non é suficiente, polo menos nestes momentos. Falta de persoal, 
moita.  Cando  falamos  da  gran  xestión  do  PP falamos  de  desmantelamento  da 
plantilla de persoal deste Concello. Comprácelle que o sr. Crespo tivera que tirar de 
hemeroteca e lle gustaría que cando o faga non tire só da que lle favorece. Falamos 
das  convocatorias  que  tivemos  que  convocar  este  ano?  educadora  social, 
administrativos, profesor de violín, técnico de xestión, auxiliar de arquivo, arquitecto, 
profesor de linguaxe musical, auxiliar administrativo, vixiante de obras, operario de 
vías  e  obras  en  servizos,  medioambiente.  Promoción  interna:  dúas  prazas  de 
administrativo,  unha  praza  de  oficial  de  xardíns  e  unha  praza  de  policía  local. 
Somos conscientes de que temos falta de persoal,  que ven motivada pola gran 
xestión  do  PP  durante  oito  anos.  Agora  parecen  ser  grandes  defensores  dos 
traballadores e traballadoras municipais, non sei por qué non aproveitaron toda esa 
sensibilidade que tiñan durante os seus oito anos de goberno.

Oxalá o Concello de Redondela tivera oportunidade de facer uns orzamentos nos 
que dispuxera de vinte e cinco millóns de euros de ingresos. Porque ademáis de 
cubrir todas estas prazas que estaban vacantes, porque o PP esqueceu que cando 
unha persoa está de baixa hai que cubrila, que cando unha persoa se xubila hai que 
cubrir a baixa, e se non hai procedemento aberto nin unha lista para chamar, non se 
poden cubrir, a administración funciona así. Se o PP non o sabía cando chegou ao 
goberno durante oito anos pedería ter aprendido algo.  Se tiveramos un orzamento 
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deses vinte e cinco millóns de euros poderíamos ter incluso máis persoal, porque 
estamos aquí intentando solucionar un problema. Os traballadores e traballadoras 
teñen razón en moitos aspectos e somos conscientes,  pero aprobar un RPT de 
verdade, non como fixo o PP cando aprobou esta RPT de broma, implica diñeiro. 
Os orzamentos municipais conteñen un tanto por cento de gastos en persoal, non 
poden ser maiores. O Concello de Redondela xa a utilizar o tope para o persoal do 
Concello, polo que necesita incrementar ingresos para poder aumentar ese número 
de  traballadores  e  traballadoras,  ese  gasto.  Estamos  convencidos  de  que  o 
Concello ten un grave problema de persoal, estamos traballando en solucionalo, 
pero  o  primeiro  que  temos  que  facer  é  cubrir  todas  esas  prazas  que  estaban 
vacantes, e para facelo é imprescindible establer un procedemento que marca a lei, 
e que á data de hoxe están pendentes de saír as bolsas e convocatorias que xa lle 
leín. Non entende que se sorprenda de que o Concello non teña persoal suficiente. 
É evidente que é porque hai alguén que non preveu eses problemas.

O  sr.  González  di  que  vamos  ter  que  convidar  con  máis  frecuencia  aos 
representantes sindicais aos plenos, porque é cando se fala realmente da relación 
de postos de traballo, da carencia de persoal, de que hai que negociar… Ahora aquí 
estamos traballando sobre unha serie de horas extra que hai que pagar. O BNG 
sempre cuestionou cando o PP utilizaba estas horas extras sobre todo para facer 
favores:  levar  unha  furgoneta  para  aquí,  levar  flores  para  acolá…  Andar  de 
recadeiros  e  poucas  veces  para  cuestións  necesarias  para  o  Concello,  para  a 
veciñanza, eran maiormente para intereses partidistas e cumplir favores. Pero estas 
horas extras existen por lei, e é necesario que os traballadores e traballadores as 
cobren u as desfruten. Abriuse unha oferta para que os traballadores e traballadores 
e convidóuselles a que participaran nesas horas extras, pero tamén é certo que 
esto  está  afectando  moitísimo  aos  departamentos.  Un  dos  grupos  do  goberno 
cuestiona as horas  triples,  que foron aprobadas tamén co apoio  do BNG,  pero 
algúns traballadores e traballadoras adscritos á  departamentos  de AER están a 
utilizar este tipo de horas. É unha contradición, estar en contra delas pero botar 
man delas. Poden facer como fixeron nalgún momento como opsición, que é votar 
en contra. Sería respetable que vote en contra de algo do que está utilizando. 

Di que cren que hai cuestións puntuais que non se poden controlar pero hai outras 
cuestión que se teñen que mellorar, tendo en conta que hai unha porcentaxe moi 
importante da horas que se fan que ten que ver con eses controis que a policía local 
ten que facer coa policía nacional e aí o Concello ten as mans atadas. A ver se a 
partir do nove de maio que se levanta todo este estado de excepción e vai a poder 
haber algo máis de “jolgorio” e non controlar tanto o tema. Seguen apoiando estas 
propostas.

O sr.  Vila repite que AER sempre dixo que se se traballa,  cobrase. Cando AER 
cuestionaba as horas extras, o que quería dar é un toque de atención para mudar o 
sistema.  Cando se entrou no goberno,  pagáronse horas extras  de dous meses 
atrás,  que viñan do goberno anterior.  O que non se podemos facer  é ese mal 
convenio  que  se  fixio  no  2017,   coas  horas  triples  da  policía  de  Redondela. 
Sabemos  que  é  un  tema  moi  complexo  e  que  hai  que  aumentar  ingresos  do 
Concello, hai que estudialo moi a fondo,  e que non se vai resolver nun día nin nun 
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mes. Hai que sentarse e falalo cun plan a “equis tempo”. Dílle á oposición que, se 
son unha oposición constructiva, que presenten as súas propostas, e se non o fan é 
porque  non  as  teñen.  Todos  estamos  aquí  porque  nos  puxo  a  veciñanza  de 
Redondela e todos temos que achegar solucións para mellorar un problema. Que 
fagan as achegas por rexistro, para que quede constancia, e se é unha solución 
válida, valorarase. 

O sr Crespo di que se a partida é insuficiente eles levan dous anos pedindo que lles 
presenten un borrador dos orzamentos para intentar mellorar esa partida. Seguimos 
esperando por ela aínda que hoxe anunciouse que no vindeiro pleno poderemos ter 
un  borrador.  Esperemos que  sexa así.  Di  que  parece  que  antes  manexábanse 
orzamentos de vinte e cinco millóns pero que non se chegaba a iso.  Podemos 
soñar, pero Redondela ten o que ten, que haino que xestionar, e iso corresponde ao 
equipo  de  goberno.  Ao  sr.  González  dille  que  entende  que  as  horas  que  se 
aprobaban noutras épocas estaban xustificadas, parece que eran todas para pagar 
favores, pero estarían xustificadas como as que se pagan agora. Levan dous anos 
de lexislatura, aínda non foron capaces de facer uns orzamentos, nin tan sequera o 
borrador, non teñen aparentemente un proxecto para Redondela. Ante esta carencia 
de xestión, o persoal foi quen foi sacando día a día o Concello adiante e foron os 
que  estiveron  á  altura  da  situación  e  mostraron  unha  gran  profesionalidade  e 
responsabilidade polo ben da veciñanza de Redondela, facendo un gran esforzo 
neste momento de pandemia. Recordarlles que están gobernando vostedes e só 
fan poner escusas e problemas e a ver se algunha  poñen solución a todas as 
escusas  e  os  problemas  que  poñen.  Di  que  votaran  a  favor  para  que  os 
traballadores poidan cobrar.

A sra.  Castro  di  ao  sr.  Crespo  que  se  chegamos  a  esta  situación  un pouco 
adiantados,  no mes de abril,  en vez do mes de maio ou xuño,  como sería o 
normal, é grazas á herdanza do PP no ano 2019, porque no ano 2020 entramos 
con 10.000 € menos,  cando este goberno entrou a gobernar  no ano 2019,  a 
partida de horas extras estaba en 75.000 € no mes de maio. Como no ano 2019 o 
PP gastara 75.000 € para as eleccións, fixo moito esforzo en intentar gañalas, 
pois chegamos a fin de ano con 10.000 € menos, que se tiveron que restar do 
ano 2020. Este ano foron 5.000, vamos baixando un pouquiño. Non sei a qué se 
refire  cando  fala  de  escusas,  supoño  que  se  refire  a  que  falamos  moito  da 
pandemia. Se quere dígolle que non estamos en pandemia. Lamentablemente 
estamos en estado de alarma e temos que facer controis coa policía nacional 
porque aínda que hai moita xente que cumple coas restricións e é responsable, 
lamentablemente  hai  moita  que  non  o  é.  Faise  imprescindible  e  hai  máis 
incidencias das que nos gustaría. Tamén nos preocupa que aída que agora ao 
mellor  remata  o  estado  de  alarma e  xa  non  haberá  toque  de  queda  e  esas 
cousas,  lamentablemente  aínda  haberá  que  facer  máis  controis  en  canto  se 
incrementen  as  liberdades,  abran  os  establecementos  de  ocio  nocturno… 
Esperamos no próximo pleno traer un montón de cousas, entre elas o borrador 
do orzamento para o ano 2021 e que na medida do posible se solucionen certas 
cuestións  que  para  nós  implican  problemas,  coma  estas.  Evidentemente  non 
temos unha variña máxica e non todo vai ser como nos desexemos. Solicita o 
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voto a favor.

VOTACIÓN E ACORDO

Sometido o asunto a votación, resulta aprobado por unanimidade das concelleiras e 
concelleiros presentes na sesión, sendo vinte e un (21) votos a favor dos cales 
corresponden nove (9) ao PP, sete (7) ao PsdeG-PSOE, tres (3) a AER e dous (2) 
ao BNG.

 

4.  Aprobación  do  expediente  de  contratación  do  Servizo  de  limpeza  de 
edificios municipais do Concello de Redondela (Expediente 718/2021)

ANTECEDENTES

Ditame da comisión informativa de Interior  e vista a proposta da Concellería de 
Interior, de data 22.04.2021, que transcrita di:

“Este Concello ten a necesidade de contratar novamente o servizo de limpeza dos 
edificios municipais para o correcto funcionamento dos mesmos e para a realización 
dos  seus  fins  institucionais,  xa  que  carece  dos  medios  persoais  e  materiais 
necesarios  e  suficientes  para  desenvolver  directamente  estes  traballos,  sendo 
preciso contratalos externamente.

Para os efectos de proceder a contratación deste servizo, previamente contratouse 
o  servizo  de  asistencia  técnica  integral  para  a  tramitación  previa  e  durante  a 
licitación e estudo técnico de reinternalización do Servizo de limpeza de edificios 
municipais do Concello de Redondela coa empresa Pilot CCS Service Consultancy, 
SL, co CIF núm. B27797976, que redactou o prego de prescricións técnicas onde se 
definen as características e condicións das prestacións a realizar  e que prestou 
asistencia técnica e xurídica ao servizo correspondente na elaboración do prego de 
cláusulas administrativas particulares que vai rexer a contratación.

Xa que logo,  tendo en conta o anterior e á vista das prescricións da lexislación 
contractual, esta Concellería, PROPÓN

Primeiro.-  Acudir  á  tramitación  dun  expediente  de  contratación  do  Servizo  de 
limpeza de edificios municipais do Concello de Redondela, mediante procedemento 
aberto suxeito a regulación harmonizada, previsto na Sección II do Capítulo I, Título 
I, Libro II, artigos 135 e seguintes, da Lei 9/2017, de 8 de novembro, de Contratos 
do Sector Público (LCSP), por un período inicial de dous (2) anos, prórrogable por 
outros dous períodos dun (1) ano, cun valor estimado do contrato de 3.841.217,19 
euros, sen IVE, calculado para todo o prazo de duración do mesmo incluidas as 
posibles prórrogas, e cun orzamento máximo de licitación de 1.912.548,77 euros, 
máis  o  IVE  do  21%  por  importe  de  401.635,24  euros,  o  que  fai  un  total  de 
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2.314.184,01 euros.

Segundo.- Solicitar acreditación documental de Intervención relativa á existencia de 
crédito para o referido contrato.

Terceiro.-  Que  se  incorporen  ao  expediente  os  informes  da  Secretaría  e  da 
Intervención Municipal.”

Lida o informe de xustificación do prezo do contrato asinado electronicamente, con 
data 20.04.2021, por Salvador Fernández de la Cigoña Fraga en representación de 
Pilot CCS Service Consultancy, SL, e a Memoria xustificativa-informe de necesidade 
asinada pola alcaldesa, como órgano de contratación, e pola concelleira de Interior 
con data do 22.04.2021.

Emitido pola Intervención municipal, con data do 22.04.2021, certificado acreditativo 
da  existencia  de  crédito  definitivo  para  á  anualidade  2021  na  aplicación 
orzamentaria 3231A/2270000 do estado de gastos do Concello prorrogado para o 
ano 2021.

Redactados os pregos de cláusulas administrativas particulares e os de prescricións 
técnicas asinados con data 22.04.2021.

Visto o informe emitido pola secretaria xeral do Concello co núm. 046/2021 de data 
22.04.2021 (CV 5KALK76D45TQMEP4HQW4EDEDF).

Lido o informe emitido polo interventor municipal con referencia ASR-22.04.21.1, de 
data 22 de abril de 2021, que consta de oito páxinas con antecedentes, lexislación 
aplicable,  vinte  e  seis  consideracións  e  conclusións 
(CVG4TCJ3D75G7JTPP932MHAAQT).

Xa  que  logo,  PROPOÑO  ao  Pleno  do  Concello,  previo  ditame  da  comisión 
informativa, a adopción dos seguintes acordos:

Primeiro.-  Iniciar  o  expediente  para  a  contratación,  polo  trámite  ordinario  e 
procedemento aberto suxeito a regulación harmonizada, previsto na Sección II do 
Capítulo  I,  Título  I,  Libro  II,  artigos  135  e  seguintes,  da  Lei  9/2017,  de  8  de 
novembro, de Contratos do Sector Público (LCSP), para a contratación do Servizo 
de limpeza de edificios municipais do Concello de Redondela, por un período inicial 
de  dous (2)  anos,  prórrogable  por  outros  dous períodos dun (1)  ano,  cun valor 
estimado do contrato de 3.841.217,19 euros, sen IVE, calculado para todo o prazo 
de duración do mesmo incluidas as posibles prórrogas, e cun orzamento máximo de 
licitación de 1.912.548,77 euros,  máis o IVE do 21% por importe de 401.635,24 
euros, o que fai un total de 2.314.184,01 euros, procedemento que se elixe por ser o 
procedemento ordinario e en función de que a adxudicación recaia no licitador que 
faga a mellor oferta calidade-prezo tendo en conta os criterios que se establezan 
nos pregos de cláusulas administrativas particulares.

Segundo.- Incorporar ao expediente:

- Proposta do servizo que promove a contratación.

- Acreditación documental da Intervención da existencia de crédito.
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- Prego de cláusulas administrativas particulares e prescricións técnicas.

-Informe de suficiencia do orzamento de licitación

- Memoria xustificativa-Informe de necesidade

- Informe da secretaria xeral da Corporación.

- Informe de Intervención.

Terceiro.-  Designar  como funcionaria  encargada  da  tramitación  do expediente  a 
secretaria xeral Concello, M.ª Ángeles García Villaverde.

Cuarto.-  Aprobar  os  pregos  de  cláusulas  administrativas  particulares  de  data 
22.04.2021  (CV  CMMMRNYTHH4LZGNHP9HL4WXRL)  e  os  de  prescricións 
técnicas particulares de data 22.04.2021 (CV 46ZEYY52SRLESK79CCDNRAETY).

Quinto.- Aprobar o expediente de contratación e aprobar o gasto correspondente ao 
ano 2021 con cargo ao crédito existente na aplicación 3231A/2270000 do estado de 
gastos  do  orzamento  deste  Concello  prorrogado  para  o  ano  2021, 
comprometéndose a consignar crédito adecuado e suficiente para cada exercicio na 
partida correspondente dos orzamentos aos que se estenda o período contractual.

Sexto.-  Dispoñer  a  apertura  do  procedemento  de  adxudicación,  polo  trámite 
ordinario  e  procedemento  aberto  suxeito  a  regulación  harmonizada,  previsto  na 
Sección II do Capítulo I, Título I, Libro II, artigos 135 e seguintes, da Lei 9/2017, de 8 
de  novembro,  de  Contratos  do  Sector  Público  (LCSP),  para  a  contratación  do 
Servizo  de  limpeza  de  edificios  municipais  do  Concello  de  Redondela,  por  un 
período inicial de dous (2) anos, prórrogable por outros dous períodos dun (1) ano, 
fixando o valor estimado para todo o prazo de duración do contrato incluidas as 
posibles  prórrogas  en  3.841.217,19  euros,  sen  IVE,  e  orzamento  máximo  de 
licitación en 1.912.548,77 euros,  máis o IVE do 21% por importe de 401.635,24 
euros, o que fai un total de 2.314.184,01 euros.

Sétimo.- Segundo se dispón no artigo 135 da LCSP, insertar anuncio e pregos no 
Diario  da  Unión  Europea  (DOUE)  e  no  perfil  do  contratante  do  Concello  de 
Redondela,  integrado  na  Plataforma  de  Contratación  do  Sector  Público, 
establecendo  para  presentar  proposicións  un  prazo  de  trinta  e  cinco  (35)  días 
naturais  contados  dende  a  data  de envío  do anuncio  de  licitación  á  Oficina  de 
Publicacións da Unión Europea.”

INTERVENCIÓNS

A sra. García Ballesteros le a proposta e fai un resumo: a duración sería de dous 
anos máis un, máis un, en canto ao importe, o incremento mensual corresponde a 
35.000 € porque ata o de agora o orzamento rondaba os 700.000 €, pero esto non é 
real, xa que, pola incorporación de novos edificios a limpar, supera os 75.000 € e 
outros  100.000  polo  tema  da  Covid.  Dentro  do  presuposto  proposto  para  a 
contratación tamén están os gastos da Covid. Se a Covid desaparece, rebaixaríase 
o importe.Tamén se establece un prezo hora de 14,52 €, que co ive pasaría a ser de 
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17,57, o número de persoas subrogadas sería de corenta persoas e os criterio que 
se vai establecer para a contratación é o prezo, o prezo da hora extra, as bolsas de 
horas extraordinarias cun mínimo de 500 horas e as de substitución polo persoal do 
Concello de limpeza dun mínimo de 100 días de cada unha delas, instalación de 
bactericidas e a realización duns cursos de información e prevención dentro dos 
centros escolares.

O sr. González di que o primeiro é expresar o que xa todo o mundo o sabe, o BNG, 
estea onde estea, no goberno ou na oposición, actúa sempre con responsabilidade. 
Actuamos  con  responsabilidade  cando  non  lle  demos  o  voto  ao  PP  para  que 
gobernara oito anos, votamos en contra, actuamos con responsabilidade cando non 
lle apoiamos nunca os orzamentos ao PP e actuamos con responsabilidade cando 
hai tres meses ofertamos a posibilidade de inciair un diálogo e un debate cos grupos 
que están no goberno para elaborar uns orzamentos.  O PSOE respostou a esa 
demanda e da AER non sabemos nada,  nunca se dirixiu a nós para dicirnos se 
estaban dispostos a dialogar co BNG.  Esa é a responsabilidade coa que sempre 
actúa sempre o BNG e con este tema da limpeza nos edificios municipais, tamén. 
Fai un pequeño resumo a voceira do equipo de goberno sobre as condicións dun 
contrato que é de dous anos, máis un ano, máis un ano. A necesidade da facer esta 
nova contratación vén dun acordó plenario de novembro de 2020, que o BNG non 
apoiou,  no que se lle  permitía  que a empresa que estaba levando a cabo esta 
limpeza  renunciara  a  dous  anos  prorrogados  do  contrato  ganado  anteriormente 
porque non lle era rendible económicamente. O BNG actuou con responsabilidade e 
non apoiou iso, porque o Concello de Redondela perdía cartos, porque agora estase 
dicindo que no prezo de licitación auméntanse 35.000 € ao mes, 420.000 € ao ano, 
e iso eran cartos que podía aforrar o Concello de Redondela durante dous anos. 

Nesta cuestión hai moito que falar  e moito que ler e non se nos deu un tempo 
suficiente para estudar un tema coma este. En primeiro lugar, a cuestión de que se 
contrata a unha empresa para que faga un informe no que se agochan os dous 
grupos do equipo de goberno. Un informe que vai dicir que a remunicipalización non 
é económicamente beneficiosa para o Concello  de Redondela.  Por  este informe 
paga o Concello de Redondela 7.500 € por algo que xa tiña en conta o equipo de 
goberno, que non ían remunicipalizar. Informes coma estes vai haber máis cando 
veñan outros servizos para manter a súa privatización. E digo isto porque xa tiña 
claro que o equipo de goberno ía manter a contratación cunha empresa privada 
porque aos dous días de recibir este informe xa convoca a comisión con todo o 
prego elaborado e todos os informes. Só estaban esperando a isto para convocar a 
comisión. O que vén facer este informe é permitir que o PP e a AER teñan unha 
xustificación ante a veciñanza para dicir que non é viable remunicipalizar a limpeza 
de  edificios  municipais  (pavillóns,  colexios  que  lle  corresponden  ao  Concello,  o 
edificio do Concello, Servizos Sociais…). Nós consideramos que están errados. É 
unha visión economicista, única e exclusivamente do que é a xestión dun Concello. 
Hai auténticas perlas que hai que ler, por exemplo o que di de que “en xeral as 
institucións  públicas,  ao  funcionar  con  estruturas  burocráticas  e  moi  reguladas, 
xeran un marco propicio para a existencia de ineficiencia” está cuestionando o papel 
dos traballadores e das traballadoras públicas, a todos os procedementos públicos, 
estamentos públicos… Fala de que “pode chegar a ser un servizo fósil, ancorado no 
pasado se non se dota de recursos económicos”, e noutros momentos refírese ao 

21 - 59 

C
od

. V
al

id
ac

ió
n:

 9
JS

D
4C

EL
T4

35
K7

5R
24

PW
3Z

D
6K

 | 
C

or
re

cc
ió

n:
 h

ttp
s:

//r
ed

on
de

la
.s

ed
el

ec
tro

ni
ca

.g
al

/ 
D

oc
um

en
to

 a
si

na
do

 e
le

ct
ro

ni
ca

m
en

te
 d

es
de

 a
 p

la
ta

fo
rm

a 
xe

st
io

na
 e

sP
ub

lic
o 

| P
áx

in
a 

21
 a

 5
9



 

problema da antigüedade das persoas que teñen que ser subrogadas, indicando 
que se se mantén en mans privadas é máis barato que se se mantén en mans 
públicas. 

E todo o informe vén dicir esto, fai unha equiparación do que custaría a man de obra 
se traballase para unha empresa e se traballan para o Concello. Pero que dende o 
BNG queremos darlle unha lectura social, en defensa dos sectores públicos. Neste 
caso estamos falando de corenta traballadoras maioritariamente, que moitas delas 
están en situacións laboráis moi precarias ou precarias, e as administración públicas 
non están para fomentar a precarización, están para fomentar a xustiza social e polo 
tanto que haxa sueldos e contratos en condicións laborais dignas. E os que están 
gobernando neste momento en Redondela saben que as condicións laborais das 
traballadoras  e  traballadores  municipais,  tanto  funcionarias  e  funcionarios  como 
persoal  laboral,  son  máis  que  dignas  e  por  iso  é  polo  que  nós  imos  seguir 
traballando.

O sr. Villar di que sempre traio argumentarios e a sra. Amoedo, non sei cómo fai, e 
mos reventa, ela “fai a súa festa”.  Agora mesmo a sra. Amoedo é a que está á 
cabeza  da  loita  obreira.  Ao  sr.  González  dille  que  vostede,  coma  sempre 
“desprestixia,  que  algo  queda”.  Evidentemente  hai  un  servizo  privatizado  neste 
Concello,  e  máis  dunha  vez  díxenlle  que  baixara  ao  arquivo  deste  Concello,  e 
pódolle dicir que o concelleiro que asinou máis informes, pregos e comisión para 
privatizar servizos foi do BNG nos seus tempos. Iso ten que telo vostede claro. E 
aquí nós estamos noutros tempos e temos que agarrar o chaparrón. AER sempre 
aposta pola reinternalización dos servizos públicos, e apostará. Por iso estamos en 
contra  desta  proposta  que  está  aquí.  Tivemos  unha  comisión  e  vostede,  coma 
sempre,  non  falou.  E  hai  outra  parte  no  equipo  de  goberno  e  este  informe  o 
recibimos dous ou tres días antes que vostede para mirar,  e alguén vai ter  que 
explicar aquí, porque dende un acordo, que moito lle gusta falar á sr. Amoedo dese 
acordo de investidura,  en dezoito  meses non se fixo  ese estudo,  que se podía 
empezar a facer desde que iniciamos o goberno. E se estivera o PP faría o mesmo, 
porque en sólo un mes fíxose un estudo para aprobar  o GES,  e cando sona o 
teléfono rojo “aquí estamos” para menear as cousas. Vou coller as palabras dun 
compañeiro  no ano  2011,  sr.  Jorge Varela  “Chopi”,  e  a  verdade  é  que así  é  a 
realidade. Cando empezou AER, no primeiro ano de oposición, “chupabamos de 
todo”, “dábannos por todos os lados” pola inexperiencia. Agora no goberno estamos 
apañando por todos os lados por inexperiencia, pero xa a vamos collendo. 

Cando nos reunimos para falar de temas de reinternalización, que ao final estamos 
falando  dun  contrato,  aquí  ninguén pode poñerse á  cabeza dos traballadores  e 
traballadoras,  cando nos xuntamos con eles  esta  semana,  o  que  vimos dentro, 
porque agora sabemos cómo funciona, isto é unha festa para os partidos políticos e 
o teñen que saber os vecinos. Gobernar é unha festa. E non queremos festas, hai 
que  ter  responsabilidades.  E  agora  estamos  aquí   cun  problema  de 
responsabilidades e do que AER sempre estivo en contra. As circunstancias das 
remunicipalizacións  dos  servizos  públicos  veñen  moi  de  atrás  e  ten 
responsabilidade todo o mundo que gobernou aquí. E hai problemas hoxe en día 
que  aínda  “nos  poñen  paos  nas  rodas”  que  veñen  derivados  dos  gobernos  de 
Redondela  dos  últimos  trinta  anos.  E  que  ninguén  se  veña  a  “poñer  flores”.  A 
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realidade sí é esa, que se tardaron moito en dar as cousas, en ler os informes, e aí 
apoia sempre ao voceiro do BNG, nas comisións hai que dar tempo á oposición 
para traballar, teñen dereito a traballar. 

O que pasou na comisión foi que a responsable do PP queixouse de que non había 
estudo de remunicipalización e estaba no expediente, hai unha cousa que se chama 
sede  electrónica  do  Concello.  A  qué  van  vostedes  á  comisión?,  todos  os 
concelleiros  cobran  por  vira  os  plenos  e  ás  comisións,  e  aquí  os  señores  da 
oposición aparecen dous ou tres, e o resto “a vivir”. E din que os concelleiros de 
AER temos que devolver o soldo, devólvano vostedes, que non veñen ás comisións. 
No segundo turno falaremos da seriedade e a ver qué facemos entre todos neste 
asunto, que é moi importante, porque estamos falando da limpeza, e non só hai que 
mirar o diñeiro neste tema. De momento nós estamos en contra deste tema.

A sra.  Amoedo dille  ao sr.  Villar  que  a  mediocridade política  do PSOE estalles 
arrastrando. Ése é o seu problema. Son cómplices de todo o que está a pasar. 
Estannos  recordando  moitísimo  ao  anterior  bipartito  PSOE-BNG,  departamentos 
estancos,  cada un facía “o que lle  petaba”,  non preguntaban… e o Concello de 
Redondela chegou a débeda máxima histórica en Redondela.  Vir  aquí  a chorar, 
vostedes teñen unha obriga de goberno e xa dunha vez darse conta de que a 
responsabilidade é súa, que goberna. E vostede é responsable de todo o que vén a 
este pleno, igual que o resto de concelleiros, porque se vostede permite que dende 
novembro,  que  se  sacou  o  concurso,  privatizando  tamén  tanto  os  pregos,  que 
custaron  9.000  €  e  tamén  privatizando  a  elaboración  do  estudo  de 
remunicipalización, que como dicía o sr. González, coidado co estudo. Unha persoa, 
que sabe moito disto, dixo que “os presidentes non heredan problemas, suponse 
que os coñecen de antemán, por iso fanse elexir para gobernar, co propósito de 
correxir os problemas sen culpar aos predecesores, posto que iso é unha saída fácil 
e mediocre”. Vaian tomando nota. Vostedes gobernan, deixen de chorar, e se teñen 
esa  prepotencia  política  de  presentar  as  cousas  dun  momento  para  outro,  de 
convocar as comisión deste calado soamente cun día, cando no anterior mandato 
que se levou este prego no 2016 protestaron xustamente por ese motivo. E qué 
fixeron?  non  cambiaron  absolutamente  nada.  E  non  só  iso,  veñen  aquí  a 
incrementar mensualmente en 35.000 € este contrato. 

Reciben  o  04/02/2020,  fai  un  ano  e  dous  meses,  a  comunicación  da  empresa 
adxudicataria do servizo, de que non quere continuar coa prestación do servizo, que 
a partir do 01/01/2021 deben ter vostedes outro adxudicatario. Levaron a pleno en 
novembro a extinción do contrato, asegurándonos textualmente pola concelleira que 
está a facer de voceira do PSOE, que “xa temos unha empresa que está a traballar 
na  xestión  directa  da  mal  chamada  remunicipalización.  Está  moi  avanzado  o 
traballo”. Como nos teñen acostumados, en agosto puxéronse a traballar sobre o 
tema.  9.000  €  costounos  este  traballo  que  traen  vostedes  aquí.  Vostedes  non 
reciben oficialmente o estudo contratado a empresa privada coas conclusións sobre 
a remunicipalización ata o vinte e dous de abril,  por primeira vez ás 10:40 e por 
segunda vez ás 15:30, oficialmente, non sei extraoficialmente. Vostedes convocan a 
comisión  coa  proposta  dun  novo  prego  para  continuar  co  servizo  privatizado  o 
mesmo día ás 21:00 horas. Por certo, xoves pola noite, para debater o luns ás 9:00 
h, e estamos a falar de máis de trescentos folios de documentación, que non sei se 
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vostedes leron todos. En conclusión: en tres horas leron vostedes o informe, falaron 
cos  técnicos,  AER reuniu  a  asamblea,  estudou o  informe,  votaron e  tomaron a 
decisión  de  cómo  a  conclusión  de  Pilot,  di  literalmente,coidado  co  informe: 
“Evidencia: ineficiencia, en definitiva, á hora de tomar unha decisión sobre a posible 
internacionalización,  débese  ter  moi  presente  que,  en  definitiva,  en  xeral,  as 
institucións públicas ao funcionar con estruturas moi burocráticas e moi reguladas, 
xeran un marco propicio para a existencia de ineficiencia. Evidencia: risco para os 
traballadores de limpeza: riscos no momento de reinternalización, pero tamén riscos 
nun futuro, que poden quedar ao albor da xurisprudencia ou tamén da parcialidade 
política  de futuras  corporacións locais”.  É  dicir,  tamén nos acusan de que imos 
prevaricar co tema dos empregados. 

Evidencia:  Evolución  e  actualización  do  servizo:  Un  servizo  reinternacionalizado 
pode ter dificultades na evolución e actualización do mesmo, pode chegar a ser un 
“servizo  fósil”  ancorado  no  pasado  se  non  se  dota  de  cartos  periódicamente. 
Evidencia: incertidume laboral: No ámbito labora atopámonos ante unha situación 
moi volátil, non exenta de riscos para o persoal do servizo reinternalizado. Riscos no 
momento de internalización pero tamén riscos nun futuro que poden quedar ao albor 
da  xurisdición,  xurisprudencia  ou  tamén  da  parcialidade  política  de  futuras 
corporacións locais. Evidencia: O custo hora do servizo internalizado é de 22,79 €, o 
que supón un incremento de 8,27 €. É dicir, que basan única e exclusivamente este 
estudo en que nos vai costar máis cartos, pero non nas políticas que tanto AER 
coma  PSOE  falaban  de  remunicipalizar  os  servizos  públicos.  Está  claro  que 
vostedes din unha cousa e despois fan outra. Porque vir aquí con esta proposta, 
cando estamos a falar dun contrato destas características, e que o mesmo día que 
lle  presentan  os  pregos  para  privatirzar,  preséntanlle  o  estudo  para  evaluar  a 
remunicipalización. A min serio non me parece.

A sra. Garcia Ballesteros di que vostedes básanse en que recibimos este informe o 
vinte e dous de abril, pero dende que empezamos a traballar nisto ata o vinte e dous 
de abril, pasaron moitas cousas e vou facer un pequeno resumo: O primeiro que 
fixemos foi reunirnos membros de AER e do PSOE coa empresa e poñer sobre a 
mesa todos os centros que había que facer. A empresa foi centro por centro e falou 
con todas as traballadoras. Foi vendo todo o que tiña que facer, o que tiña que 
redactar,  e  en  tres  ou  catro  veces  enviáronnos  os  informes  e  nós  fómolos 
modificando, cousas que faltaban, que críamos que non estaban… non quere dicir 
que o vinte e dous de abril nos presentaran un informe e nós xa estiveramos de 
acordo con eles, foi un traballo bastante longo e tedioso. 

Quero destacar, xa que ninguén o fai, que neste novo contrato establéncese moitas 
melloras con respecto ao anterior contrato. Seguridade xurídica, o prezo non é por 
metro cuadrado, como era antes e ata o de agora, o prezo é por hora realizada; o 
mesmo para os traballos extraordinarios; engadiuse a limpeza dos aseos das praias 
durante todo o ano, que ata o de agora non estaban, en inverno as fins de semana 
e en verano todos os días; aumentáronse as horas en varios centros, polo que dicía 
o sr. González da precaridade das traballadoras; un dos vehículos que se ofertan 
ten  que  ser  eléctrico;  colocación  de  contedores  hixiénicos  e  colocación  de 
paragüeiros e felpudos en todos os centros. Todo isto é o que nos leva ao prezo dos 
948.000 € e ao incremento dos 35.000 € ao mes. Este incremento vén motivado 
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porque  no  2018  firmouse  un  convenio  da  limpeza  e  o  contrato  anterior  non  o 
reflexaba,  e  isto  elevou  a  un  incremento  nos  salarios  das  traballadoras  e  dos 
traballadores. Dentro deste importe tamén están os 100.000 € xa que, por orde da 
Xunta temos que limpar os centros educativos polo tema da Covid, e son uns gastos 
que hai que engadir e cando desapareza a pandemia baixará o prezo do contrato. 

En canto á xestión directa, cre que non é só un tema económico, se ledes ben o que 
di a empresa é que para facer unha xestión directa da limpeza dos centros, non só é 
o que hai que pagarlles as traballadoras e aos traballadores, senón que teríamos 
que ter tamén máis persoal no Concello á hora de facer as nóminas, os informes de 
altas  e  baixas,  persoal  de  xardinaría…  e  non  só  as  corenta  traballadoras 
subrogadas, senón tamén vehículos, material de limpeza dos que no acadariamos 
un prezo que sí pode acadar unha empresa de limpeza. Outra cousa é que teriamos 
que adaptar as horas do persoal, que no Concello son de 38,5 horas mentres que o 
seu convenio é de 35 h. Hai que ter en conta que hai un abastentismo dun 35%, un 
exemplo  claro  que  tivemos  este  ano  no  meu  departamento  foi  cando  hai  que 
substituír a alguén cando chama ás oito da mañán dicindo que no pode vir limpar e 
substituír a esa persoa é bastante complicado. Pasou no conservatorio, que para 
substituír a persoa de baixa pasaron dous meses. Tamén sería necesario modificar 
a RPT.

O  sr.  Villar  solicita  á  Alcaldesa  un  receso  no  pleno  porque  queren  facer  unha 
proposta ao resto de grupos, se todos están de acordo.

A Alcaldesa propón facer ese receso despois do segundo turno de debate, antes da 
votación do asunto. Os voceiros dos grupos municipais móstranse de acordo.

O sr.  González quere aclarar que eles non desprestixian a ninguén, debate, pon 
argumentos enriba da mesa, e se non lle gusta escoitalos, a eles ás veces tamén 
teñen que tragar con cousas que non lles gustan. Iso é o debate en polícita. É unha 
cuestión que eles queren que a veciñanza teña en conta, e que os representantes 
públicos temos que “dar o callo”. 

En segundo lugar, di que efectivamente, o BNG xa non vai falar nas comisión, non 
vamos a utilizar instrumentos de debate para que despois o resto de forzas utilicen 
para a súa campaña particular  o que se debate nas comisións.  E iso foi  o que 
sucede una última comisión co tema do GES. 

En terceiro lugar quere emprazar aos membros de AER a que poñan enriba da 
mesa aqueles servizos que o BNG privatizou. Cousa que AER non pode facer, que 
privatizou  o  servizo  de  seguridade  de  Servizos  Sociais.  Non  había  servizo  de 
seguridade,  pero  había  policía  local  e  policía  nacional  para  botar  unha  man. 
Respecto do prego, que se quere ou non, aprobar aquí, pregúntalle á voceira do 
equipo de goberno se hai una puntuación do 15% para as empresas que oferten 
horas extra sen ser aboadas polo Concello.  Se unha empresa gaña o concurso 
polas horas sen pagar, vai ir sobre as traballadoras, a empresa non vai correr con 
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eses custes. E en canto á situación laboral das traballadoras, eles manteñen que as 
condicións laborais  das traballadoras cando traballan para o Concello  son moito 
mellores que cando traballan para un servizo privatizado. 

Di tamén que para nós é un grave erro que se aprobé este prego, porque se tal e 
como  aprobamos  hai  un  par  de  meses,  se  rehabilita  o  edificio  para  museo 
etnográfico, aí hai uns cantos centos de metros que se van pagar, e unas cantas 
horas extras que se van pagar. É un erro aprobar este prego porque dentro de catro 
anos o Concello vai ter que asumir un gasto de 4,6 millóns de euros, é perder a 
oportunidade de remunicipalización do servizo,  que da traballo,  non o negamos. 
Pero aí está a habilidade de xestión do equipo de goberno. Entendemos que é a 
maneira de que melloren as condicións laborais destas traballadoras, que alguna 
está traballando quince, vinte, vinte e cinco… horas á semana. Nós entendemos 
que un goberno de progreso, que para iso lle demos o apoio á Alcaldesa no seu 
momento. Os informes lexítmos e se poden avalar son os dos técnicos do Concello, 
os outros informes fan as súas valoracións en función do interese de quen goberne, 
porque normalmente é así. Nós apostamos porque esto se recolla , non haxa unha 
continuidade na privatización da limpeza dos edificios e que pase a ser municipal

O sr. Villar dille ao sr. González que durme co contrato do lixo, hai unhas firmas aí, 
pode  ir  ao  arquivo  e  ver  o  nome  das  persoas  que  asinan  ese  contrato.  Para 
controlar  un  servizo  privatizado,  moi  interesado  está  na  comisión  de  servizos 
privatizados o PP, cando se cubra unha praza de administrativo que leva seis anos 
sen cubrirse,  terán esa comisión. Non se vai facer unha comisión sen personal, 
porque sería unha comisión estéril se ninguén leva adiante as propostas que poidan 
facer os vecinos, mellor non facela. 

Evidentemente que AER está no goberno e si  que estivo falando con esa empresa 
que  estivo  facendo  o  estudo,  expuxéronselles  os  problemas  que  había  nas 
concellerías  e  departamentos  como  cultura  nos  multiusos,  medioambiente  nas 
praias… Fixeron un traballo que chegou tarde, o traballo está aí. Os informes gustan 
ou non gustan, como pasou co GES. Para AER o futuro deste concello a longo 
prazo ten que ser a remunicipalización, o que ven dicir o estudo é que se en quince 
anos se reinternaliza vanse gastar tres millóns e euros máis, tamén hai que ver ese 
aforro  ou  ese  gasto  de  onde  vén,  a  diferencia  salarial  de  traballadores  e 
traballadoras privatizados ou do Concello vai cambiar os baremos. Evidentemente 
apóstase porque haxa un traballo digno. Se cambiara a lei de contratos obrigaría a 
estas empresas multinacionais ou grandes empresas españolas, que incluso saen 
nos papeles de Bárcenas, para obligalos a, se hai contratos, por exemplo a que os 
traballadores e traballadoras teñan o mesmo soldo que os do Concello.Seguimos 
falado deste asunto, que é un tema moi serio, que non houbo moito tempo para 
estudialo, deste informe poden saír outros, como dicía o voceiro do BNG, porque hai 
que seguir estudando,  e como dicía a voceira do PP trescentos folios igual non 
chega, igual necesitamos douscentos máis para seguir estudando esta situación e 
chegar a remunicipalizar servizos. Ata hai gobernos do PP que o fan. É un problema 
que está enriba da mesa. 

Nós seguimos estando en contra dos servizos privatizados e, se teñen que estar 
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privatizados que sexa doutra maneira moi distinta, pero esas maneiras cámbianse 
nos parlamentos onde vostedes, os grupos políticos, que como dixo vostede antes, 
os de AER somos uns vecinos, uns que están por aí e viñeron aquí a fastidiarlle a 
festa a vostedes, porque ao final agora acúsasenos de estar co PSOE e, por certo, 
para moitos durante anos, fomos a marca blanca do PP en Redondela, que deixaba 
gobernar a Javier Bas. Agora somos o contrario, os sumisos do PSOE. Pois non, 
somos vecinos que nos preocupamos algún día polo noso concello, xa que estamos 
vendo  estes  petates,  que  consideramos  que  hai  que  levalos  adiante  da  mellor 
maneira posible  e ás veces,  como dicía unha compañeira esta mañán,  hai  que 
tragar  sapos,  e  se  vén á  boca,  tentar  apartalo.  Estamos no  mundo político,  no 
mundo deste país, desta burocracia, que son paos nas rodas, porque estas cousas 
están pensadas para que catro grandes empresas absorban todos os contratos do 
país, porque se nos poñemos a mirar, é o que hai. E así estamos. A nosa postura, 
en principio, é en contra. 

A sra. Amoedo quere puntualizar ao señor Villar en primeiro lugar que con durmir 
cun contrato privatizado non vai vostede a resolver nada, e dicirlle á Sra. García 
Ballesteros que xa como comezou a súa intervención, dicindo que vostedes xa tiñan 
este informe moitísimo tempo antes, pero claro, conforme o ía vendo o mandaban 
de volta para que o modificasen. É dicir, que isto ser un informe obxectivo, nada de 
nada. E logo di vostede que “si lemos ben”, pois claro que lemos ben, faltaría máis. 
E  lemos  tan  ben  que  lemos  que  a  razón  prioritaria  de  que  vostedes  non 
remunicipalizaran o servizo é que non o tomaron en serio,  nin vostedes nin os seus 
socios  de goberno.  Porque dende hai  un ano que vostedes saben disto tiveron 
tempo  dabondo  para  poder  facer  un  estudo  en  condicións.  Sr.  Villar,  onde  ten 
vostede o seu molinillo de vento para traer aire fresco dentro desta administración? 
Pois non se nota, porque seguen vindo aquí pregos para privatizar servizos, entón 
“donde dije digo, digo Diego”. E así é cómo funcionan. 

Din as conclusións deste informe, que non hai por onde collelo, que “tras a análise 
dos anteriores aspectos, a forma de xestión do servizo máis económica...” o pon de 
primeiro,  “eficaz,  eficiente  e  mellor  adaptada  ás  condicións  e  capacidades  do 
Concello  de  Redondela  é  o  da  xestión  indirecta  por  medio  da  contratación  do 
servizo”. Pois unha vez máis, tendo vostedes tempo dabondo, non fixeron nada. E 
remunicipalizar? Estúdano vostedes en tres horas, así imposible. O PSOE, “obrero 
español” con Digna Rivas á cabeza,  ten este Concello á deriva, incumprindo os 
seus pactos de goberno de xeito constante. Non teñen proxecto, as súas promesas 
de remunicipalización  son unha mentira  máis.  Fan  un paripé,  cóstanos  9.000 € 
neste e 9.000 € no outro prego tamén, é dicir, 18.000 € que nos vai costar o seu 
paripé.  Pero  non  teñen  vostedes  pensado  remunicipalizar  absolutamente  nada. 
Atopámonos ante un prego feito por unha empresa privada para seguir privatizando, 
prego que ten como prioritario para a súa adxudicación o prezo, cun máximo de 50 
puntos. É dicir, que todo o que dicía o sr. Figueroa Rodríguez de que “di que na 
comisión di o sr. Varela si dixo que apostaban por un servizo público e ésta non é 
ninguna  novidade.  Estima  que  o  menos  tempo  poderase  avanzar  antes  na 
remunicipalización,  que  aínda que  os  técnicos  fagan  os  informes,  as  directrices 
deben ser políticas”. E o sr. Crespo Abal tamén dicia que non está de acordo coa 
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privatización, que quería unha remunicipalización. 

O que pasa é que lles pode o tempo,  son incapaces de traballar cun proxecto, e 
non son quen de facer as cousas en condicións. Mire, neste prego hai cuestións 
que, ademáis do prezo, como cuestións da bolsa de horas, dos días para cubrir as 
substitucións do persoal do Concello… E todo iso vai ir enriba das mulleres que 
traballan nese servizo. O de traballar a xornada completa, como o sr. González nos 
pedía a nós no anterior prego, nada. Vamos, que o prego é un fiel reflexo do que 
sinten os traballadores e traballadoras de Redondela: “moito parole, parole”, pero 
cando  teñen  que  materializar  e  se  ten  que  romper  co  que  tanto  denunciaban 
vostedes, teñen que botarlle agallas, e remunicipalizar o servizo, vai ser que non. 
Son vostedes un fraude político para Redondela, e sobre todo para quen os votou, 
porque con isto vostedes pretenden que ata o 2025 este servizo siga privatizado. 
Por iso nós pedimos que se retire este punto da orde do día. 

A sra. García Ballesteros di que as modificacións que se fixeron foi porque faltaban 
sitios para limpar. Este contrato por suposto que o tomamos en serio, posto que é 
moi importante e sobre todo polas traballadoras e traballadores que dependen del. 
É  un  estudo  moi  serio  porque  fala  sobre  todo  do  que  pode  pasar  se  estas 
traballadoras e traballadores perden os seus postos de traballo. Non entendo cómo 
se está a discutir algo tan evidente como un contrato que se ten que asinar, sí ou sí, 
para o benestar dos traballadores e traballadoras que pertenecen á limpeza. Fai 
unha reflexión para que aproben este contrato.

A Alcaldesa, sendo as 21:45 h, finalizado o segundo turno de intervencións e tal e 
como se acordara, dispón un receso.

Sendo as 21:55 h reiníciase a sesión e a Alcaldesa explica que o que se acordou 
durante este receso entre os grupos municipais, que foi deixar o asunto “enriba da 
mesa”, e cun prazo dunha semana para facer unha comisión técnica e poder volver 
a traelo a un pleno extraordinario. Somete a votación esta proposta.

VOTACIÓN E ACORDO

Sometida a proposta de “deixar enriba da mesa” este punto da orde do día, resulta 
aprobado  por  unanimidade  das  concelleiras  e  concelleiros  presentes  na  sesión, 
sendo vinte e un (21) votos a favor dos cales corresponden nove (9) ao PP, sete (7) 
ao PsdeG-PSOE, tres (3) a AER e dous (2) ao BNG.

A Alcaldesa  abre  a  continuación  un  turno  para  explicación  do  voto  dos  grupos 
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municipais.

O Sr. González quere manifestar que, se hai unha vía para poder acadar as súas 
pretensións,  están  dispostos  de  dialogar.  Pero  cre  que  houbo  tempo máis  que 
suficiente  para  plantexalo  na  metade  do  debate  e  que  se  ahí  vontade  para  o 
diálogo,  estas cousas tamén teñen os seus tempos. Votaron a favor para poder 
botar unha man.

O sr. Villar, despois do falado no receso, agradece a todos os grupos municipais por 
darnos un pouco máis de tempo, estudar en as cousas e entre todos.

A sra. Amoedo agradece que se acepte a súa proposa de deixalo enriba da mesa 
porque está claro que foi o que pedimos no último turno, non é por sumar puntos, 
pero  está  claro  que somos nove  concelleiros  e  se  ten que  ter  en  conta  o  que 
digamos.  E nós imos ás  comisións  se nos convocan.  Estamos dipostos  a falar, 
revisar e a traballar en tempo e forma.

5. Declaracion Institucional contra o Vandalismo

A Corporación municipal do Concello de Redondela, ante os actos vandálicos que 
vén  de  sufrir  recentemente,  e  que  se  materializaron  en  forma  de  pintadas  en 
distintos elementos patrimoniais do Concello, actos que xa foron denunciados ante 
as autoridades pertinentes en data 27 de abril de 2021. 

Un piar do viaduto de Madrid, un dos elementos identitarios máis significativos de 
Redondela, o Palco de música e o quiosco da Alameda, a fachada da Praza de 
Abastos e o Multiúsos da Xunqueira, espertaron o domingo con pintadas ás que se 
suman as realizadas en varios edificios residenciais da zona urbana, así como en 
varios Parques Infantís.  Por non salvarse destes actos de puro vandalismo,  nin 
sequera  se  respetaron  os  carteis  da  exposición  "Mulleres  da  Illa",  colgados  na 
Alameda de Redondela e  que representan a coraxe destas mulleres en tempos da 
Guerra Civil e da ditadura franquista.

Estes feitos  perxudican notablemente á cidadanía, e pretenden amosar unha imaxe 
de Redondela que en nada se corresponde cos valores de tolerancia e respeto 
democrático  que  caracterizan  ás  mulleres  e  homes  de  Redondela,  e  en 
consecuencia, son merecedores da máis rotunda condena dos seus representantes 
públicos.

É por todo isto, que o Pleno do Concello de Redondela amosa a súa máis enérxica 
repulsa aos actos vandálicos  perpetrados recentemente,  e  quere  reafirmar  as 
nosas  profundas  convicións  sobre  a  necesidade  de  preservar  os  valores 
democráticos de convivencia, tolerancia e liberdade de expresión sempre que sexa 
exercidos dende o respecto ás persoas e aos bens públicos e privados.
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Neste  momento  a  Alcaldesa  decide  facer  un  receso  de  dez  minutos  antes  de 
continuar coa sesión, sendo as 22:00 h

Reiniciada a sesión, a Alcaldesa di que quere lembrar, aínda que haxa pouco público, 
que o toque de queda á as 23.00 h e que os que estamos aquí temos xustiticación 
pero que o público asistente, os vecinos e veciñas, deben saír para ir para as súas 
casas por este motivo.

B) ACTIVIDADE DE CONTROL

6. Dar conta das resolucións da Alcaldía

Dase  conta  das  resolucións  da  Alcaldía  ditadas  dende  o  23/03/2021  ata  o 
25/04/2021.

O Concello pleno queda enterado.

 

7. Dar conta do escrito de 02-04-2021 do grupo municipal AER designando 
voceiro a D. Roberto Villar Rodríguez e suplente Daniel Boullosa Martínez

 

8.  Dar  conta  da  Resolución  da  Alcaldía  2021-0579  de  05/03/2021  de 
nomeamento de Roberto Villar membro da Xunta de Goberno Local

“Exp. 2805/2019 

Procedemento:  Organización concello lexislatura 2019 – 

Constitución XGL e Delegación Atribucións Asunto: Modificación dos membros da 
Xunta de Goberno Local

Considerando que por Resolución da Alcaldía núm. 2019-1941 de data 09/07/2019, 
en  uso  das  facultades  que  me  confire  a  normativa  local  vixente,  nomeei  aos 
membros que compoñen o órgano colexiado da Xunta de Goberno Local.

Tras a renuncia  a súa acta  de concelleira de Susana Couñago Andrés,  da que 
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tomou consideración o Pleno en sesión ordinaria celebrada o 25/02/2021, 

Vistos os artigos 21 b) e 23 da Lei 7/85 de 2 de abril Reguladora das Bases do 
Réxime Local (LBRL), 65 da Lei 5/1997, de 22 de xullo da Administración Local de 
Galicia  (LALGA)  e  35,  43,  44,  46  e  5  do  Real  Decreto  2568/1986,  do  28  de 
novembro polo que se aprobou o Regulamento de Organización, Funcionamento e 
Réxime Xurídico das Corporacións Locais (ROF). RESOLVO 

Primeiro:  Nomear  ao concelleiro Roberto Villar  Rodríguez membro integrante da 
Xunta de Goberno Local. 

Segundo:  A presente  resolución  entrará  en  vigor  no  mesmo  momento  da  súa 
sinatura, sen prexuízo da súa publicación no Boletín Oficial da Provincia, conforme 
co establecido no artigo  44.2  do  RD 2568/198 e  na sede  electrónica  municipal 
conforme  ao  disposto  no  artigo  6  da  Lei  19/2013,  do  9  de  decembro,  de 
Transparencia, Acceso á Información Pública e Bo Goberno. 

Terceiro:  Notificar  a  presente  resolución ao interesado,  dar  conta da mesma ao 
pleno do Concello e proceder á súa publicación no Boletín Oficial da Provincia e no 
Taboleiro de anuncios do Concello, sen prexuízo da súa plena validez e eficacia 
xurídicas a partir do día seguinte ao desta data.

 

9.  Dar  conta  da  Resolución  da  Alcaldía  2021-0823  de  09/04/2021  de 
modificación da delegación de competencias en favor de Xosé Manuel Vila 
Soutullo

“Tendo  en  conta  o  réxime  de  delegación  de  competencias  acordado  mediante 
resolución da Alcaldía núm. 1939 de data 9 de xullo de 2019, publicada no BOP de 
Pontevedra núm. 138 de 19 de xullo de 2019

Vista  a  renuncia  da  concelleira  dona  Susana  Couñago  Andrés,  da  que  tomou 
consideración o Pleno en sesión ordinaria celebrada o 05/02/2021

Considerando  que  no  pleno  ordinario  do  25/03/2021  deuse  conta  da  toma  de 
posesión como concelleiro de D.  Xosé Manuel  Vila  Soutullo,  en  substitución da 
anterior  pola orde correlativa da lista electoral  para as eleccións locais  do 2019 
correspondente á Agrupación de Electores de Redondela, 

Visto o artigo 21.3 da Lei 7/85 de 2 de abril Reguladora das Bases do Réxime Local 
publicada no BOE do 3 de abril e modificada pola lei 11/1999 de 21 de abril e pola 
lei  57/2003  de 16  de  decembro de Medidas  para  a  Modernización do Goberno 
Local. (LBRL) e 61.3 e 4 da Lei 5/97 de xullo da Administración Local de   Galicia 
(LALGA), publicada no DOG do 5 de agosto.

No uso das competencias que me confiren os artigos 43 e 44 do Real Decreto 
2568/1986  de  28  de  novembro  polo  que  se  aprobou  o  Regulamento  de 
Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico das Corporacións Locais (ROF), 
RESOLVO
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PRIMEIRO:  Modificar  parcialmente  o  réxime  de  delegación  de  competencias 
acordado mediante  resolución da Alcaldía  nº  1939 de data 9  de xullo  de 2019, 
publicada no BOP de Pontevedra nº 138 de 19 de xullo de 2019, e delegar en favor 
do  concelleiro  don  Xosé  Manuel  Vila  Soutullo  a  área  de  Transparencia,  Novas 
Teconoloxías  e  Participación  Cidadá,  que  inclúe  os  seguintes  servizos:  - 
Transparencia - Participación didadá - Novas tecnoloxías - Novas tecnoloxía (WIFI) - 
Padrón Municipal - Consumo - Radio Redondela

SEGUNDO: Esta delegación xenérica abrangue tanto a facultade de dirixir a área 
correspondente como a de xestionar a mesma en xeral, con facultades de resolver 
mediante actos administrativos que afecten a terceiros,  incluso a resolución dos 
recursos  que  se  interpongan  contra  os  actos  ditados  no  exercicio  das 
correspondentes competencias desta área.

TERCEIRO:  Dar  traslado  da  presente  resolución  ao  concelleiro  interesado  con 
indicación do réxime de recursos, sen prexuízo do seu carácter executivo desde o 
día  seguinte  ó  do  presente  decreto,  advertindolle  que  a  delegación  deberá  ser 
aceptada  e  entendéndose  que  é  tácitamente  aceptada  se  transcorridos  3  días 
hábiles desde o seguinte ao da súa notificación non manifestara o contrario de xeito 
expreso diante  desta Alcaldía.

CUARTO: Dar conta ao pleno do Concello na primeira sesión que celebre

QUINTO: Publicar a modificación da delegación no boletín oficial da provincia de 
Pontevedra (BOP) así  como na Sede Electrónica municipal,  en cumprimento  da 
obriga prevista no artigo 8.1.b. da Lei de Transparencia e bo goberno, 19/2013, de 9 
de decembro.”

 

10. Dar conta da Resolución da Alcaldía número 2021-0863 de data 15/04/2021 
de nomeamento de D. Roberto Villar Rodríguez segundo tenente da Alcaldía

“Considerando que por Resolución da Alcaldía núm. 2019-1940 de data 9 de xullo 
de 2019, en uso das facultades que me confire a normativa local vixente, nomeei 
aos tenentes da Alcaldesa.

Resultando  que  na  sesión  ordinaria  celebrada  polo  pleno  ordinario  día  25  de 
febreiro de 2021, tomouse coñecemento da renuncia da concelleira dona Susana 
Couñago  Andrés,  que  fora  nomeada  segunda  tentente  de  Alcaldía,  polo  que 
procede restruturar os nomeamentos realizados a tenentes da alcaldesa.

Vistos os artigos 21.2 e 23.3 da Lei 7/85 de 2 de abril  Reguladora das Bases do 
Réxime Local  (LBRL), - os artigos 62 e 63 da Lei 5/97 de xullo da Administración 
Local de Galicia (LALGA e os artigos 46 a 48 do Real Decreto 2568/1986 de 28 de 
novembro polo que se aprobou o Regulamento de Organización, Funcionamento e 
Réxime Xurídico das Corporacións Locais (ROF) teño a ben RESOLVER:

PRIMEIRO: Nomear segundo Tenente de Alcaldía a D. Roberto Villar Rodríguez
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SEGUNDO:  Dar  traslado  da  presente  resolución  ao  interesado,  Intervención  e 
Tesourería municipal.

TERCEIRO: Dar conta ao pleno do concello na primeira sesión que se celebre.

CUARTO: Proceder a publicación do nomeamento no Boletín Oficial da Provincia.”

 

11.  Dar  conta  da  Resolución  2021-0901  do  20/04/2021  de  modificación  da 
composición das Comisións Informativas

“Mediante Resolucións da Alcaldía núms. 2019-2032 e 2019-2037 de datas 19 e 22 
de  xullo  de  2019,  respectivamente  aprobouse  a  composición  das  comisións 
informativas creadas polo concello pleno en sesión extraordinaria celebrada o día 12 
de xullo de 2019, modificada por Resolución da Alcaldía número 2020-1991 de data 
03/09/2020.

Tras a renuncia da concelleira do grupo municipal AER, Susana Couñago Andrés, da 
que tomou consideración o Pleno en sesión ordinaria celebrada o 25/02/2021, e logo 
da toma de posesión  do concelleiro do mesmo grupo Xosé Manuel Vila Soutullo na 
sesión ordinara do Pleno de data 25/03/2021.

Visto o escrito de designación de representantes presentado polo grupo municipal 
AER, con número de rexistro 2021-E-RE-1535 de data 02/04/2021, 

Esta Alcaldía, no uso das atribucións que lle confire o artigo 48 do Regulamento 
Orgánico do Concello de Redondela con respecto á designación dos presidentes das 
Comisións informativas, RESOLVO Único: Modificar a composición das comisións 
informativas  creadas  polo  pleno  do  Concello  o  pasado  12.07.2019,  e  as  súas 
modificacións, de acordo coas designacións efectuadas polos respectivos voceiros e 
voceiras dos grupos municipais  e co fin  de substituír  ao representante do grupo 
municipal  AER, Xosé Manuel Vila Soutullo, no lugar da concelleira saínte en todas 
as súas delegacións,

Quedando conformadas as Comisións Informativas do seguinte xeito:

Servizos Sociais e Igualdade Presidencia: Digna Rosa Rivas Gómez

Vogais: María Sandra Bastos Míguez Olga María García Ballesteros Xosé Manuel 
Vila Soutullo Xoán Carlos González Campo

Participación Cidadá, Novas Tecnoloxías e Transparencia Presidencia: Xosé Manuel 
Vila Soutullo

Vogais: María José Barciela Barros Olga María García Ballesteros Daniel Boullosa 
Martínez Yésica García Cruz

 Deportes e Xuventude Presidencia: Ignacio Eduardo González Lago

Vogais:  David  Muiños  Portela  Olga  María  García  Ballesteros  Daniel  Boullosa 
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Martínez Yésica García Cruz

Cultura e Turismo Presidencia: Daniel Boullosa Martínez

Vogais:  Noemí  Salomón  Saavedra  Marta  Alonso  Domínguez  Xosé  Manuel  Vila 
Soutullo Yésica García Cruz

Urbanismo, Vivenda E Infraestruturas Presidencia: María Castro Abad

Vogais: Miguel Ángel Álvarez Ballesteros Alberto Álvarez Pérez Xosé Manuel Vila 
Soutullo Xoán Carlos González Campo

Plan Xeral Presidencia: María Castro Abad

Vogais:  María  Carmen Amoedo Dasilva  Alberto  Álvarez  Pérez  Xosé  Manuel  Vila 
Soutullo Xoán Carlos González Campo

Economia e Facenda Presidencia: María Castro Abad

Vogais:  María  Carmen Amoedo Dasilva  Alberto  Álvarez  Pérez  Xosé  Manuel  Vila 
Soutullo Xoán Carlos González Campo

  Persoal, Emprego e Desenvolvemento Local Presidencia: Alberto Álvarez Pérez

Vogais:  Miguel  Ángel  Álvarez  Ballesteros  María  Castro  Abad  Xosé  Manuel  Vila 
Soutullo Yésica García Cruz

Interior, Transición Enerxética e Patrimonio Presidencia: Marta Alonso Domínguez

Vogais:  María  José Barciela  Barros  María  Castro  Abad  Roberto  Villar  Rodríguez 
Xoán Carlos González Campo

Medio Ambiente, Medio Mariño e Sanidade Presidencia: Roberto Villar Rodríguez

Vogais: Miguel Ángel Álvarez Ballesteros Vicente Lamas Guisande Daniel Boullosa 
Martínez Xoán Carlos González Campo

Procedementos Selectivos Presidencia: María Castro Abad

Vogais: María José Barciela Barros Alberto Álvarez Pérez Xosé Manuel Vila Soutullo 
Xoán Carlos González Campo”

12.  Dar  conta  da  Resolución  da  Alcaldía  2021-0796  de  05/04/2021  de 
modificación dos días de feiras a consecuencia da COVID-19

“O REGULAMENTO MUNICIPAL DE VENDA AMBULANTE foi publicado no BOP de 
Pontevedra  núm.  123 Mércores 27 de xuño de 2012.  No seu artigo  5 regula  a 
periodicidade da celebración das feiras de Redondela e Chapela:
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a)O Concello establece dúas feiras localizadas e coa periodicidade que de seguido 
se refire:

— Feira de Redondela que se celebrará todos os días 6 e 21 de cada mes no 
Campo da Feira en Redondela delimitado polo aparcamento fronte ao Mercado de 
Abastos  “na  outra  beira  do  río”  e  o  estacionamento  da  Avda.  Mendiño,  marxe 
esquerda sentido á praia de Cesantes.

— Feira de Chapela que se celebrará todos os días 2 e 16 de cada mes na pista 
polideportiva que se atopa na rúa José Fernández López

b)Fóra do recinto destinado á venda ambulante non se permitirá  o exercicio  da 
actividade, agás naqueles supostos que, de forma temporal e provisional, acorde 
conceder a Alcaldía ou a Concellería Delegada, que o fará en cada caso de forma 
discrecional.

No DOG Núm. 52-Bis de 17 de marzo de 2021, se publicou a Orde do 17 de marzo 
de  2021  pola  que  se  establecen  medidas  de  prevención  específicas  como 
consecuencia da evolución da situación epidemiolóxica derivada da COVID-19 na 
Comunidade Autónoma de Galicia.

No seu punto 3.8 regula as medidas de prevención para o caso dos mercados ao 
aire libre ou feiras,  establecendo normas de limitación do aforo dependendo do 
número de postos e de distanciamento entre os mesmos determinando entre outras 
cousas, o seguinte:

“Os concellos poderán aumentar a superficie habilitada ou habilitar novos días para 
o exercicio desta actividade para compensar as limitacións previstas anteriormente, 
prestando especial atención á vixilancia do cumprimento das medidas sanitarias e 
protocolos aplicables nestes contornos.

Os concellos establecerán requisitos de distanciamento entre postos e condicións 
de  delimitación  do  mercado  co  obxectivo  de  procurar  manter  a  distancia  de 
seguridade interpersoal entre traballadores, clientes e viandantes ou, na súa falta, 
será precisa a utilización de medidas alternativas de protección física.”

Tendo en conta que a feira de Redondela conta un número moi amplo de postos e 
grande afluencia de xente, é precisa a ampliación da extensión do recinto que ata 
agora se utilizaba para a situación dos postos.

Sendo preciso utilizar a vía pública aberta ao tráfico e outros espazos adxacentes.

Por ese motivo e co fin de non limitar o número de postos e cumprir coas normativa 
de distanciamento, se fai necesario ampliar o espazo físico adicado ás feiras de 
Redondela.

E para  non interferir  no tráfico  rodado nin  nos horarios  de acceso e  saída dos 
centros  escolares  e  servizos  públicos  existentes  na  contorna,  con  motivo  da 
situación da expansión da COVID-19,

en virtude das competencias que outorga a esta Alcaldía o artigo 21.1.m) da Lei 
Reguladora  das  Bases  do  Réxime  Local,  se  procede  á  adopción  da  seguinte 
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RESOLUCIÓN,

PRIMEIRO.- Modificar temporalmente os días de celebración da feira de Redondela 
pasando a ser os seguintes:

 Mes Día de celebración 

Abril Domingo 4 de abril 

 Domingo 25 de abril 

Maio Domingo 9 de maio 

 Domingo día 23 de maio 

Xuño Domingo día 6 de xuño 

 Domingo día 20 de xuño 

Xullo Domingo día 4 de xullo 

 Domingo día 25 de xullo 

Agosto Domingo día 8 de agosto 

 Domingo día 22 de agosto 

Setembro Domingo día 5 de setembro 

 Domingo día 19 de setembro 

Outubro Domingo día 3 de outubro 

 Domingo día 24 de outubro 

Novembro Domingo día 7 de novembro 

 Domingo día 21 de novembro

Decembro Luns día 6 de decembro

 Domingo día 19 de decembro

Esta modificación se manterá durante o tempo que o requira a situación derivada da 
expansión da Covid-19. Se ben, estas datas poderán ser modificadas segundo a 
evolución da pandemia ou os cambios que se produzan nas medidas de control e 
prevención ditadas pola Xunta de Galicia ou polo goberno do Estado.
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SEGUNDO. - Comunicar a presente resolución ás/aos interesadas/os.

TERCEIRO.- Dar publicidade a presente resolución a través da sede electrónica 
municipal e comunicar aos servizos municipais para o seu coñecemento e efectos.

CUARTO.- Dar conta ao Pleno na primeira sesión que se celebre.”

 

13. Dar conta da Resolución da Alcaldía número 2021-0732 de data 25/03/2021 
MC 09-21 IR 02-21 Incorporacións remanentes (cap. 6) resto subvencións de 
investimentos

Vista a memoria asinada por esta Alcaldía en data 25 de marzo de 2021 pola que se 
incoaba expediente de incorporación de remanentes de crédito nas seguintes 
aplicacións:

APLICACIÓN DENOMINACIÓN IMPORTE FASE

1511A/6400022 Urbanismo / Redacción do PXOM 96.552,04 €
RC: 14.877,04 €

A: 81.675,00 €

1531A/6190061
Vías públicas / Ensanche camiño 

Val do Muiño PC20
65.131,77 €

A: 15.514,39 €

D: 49.617,38 € 
(CONSTRUCCIONES 

VALE, S.L.)

1601A/6090013
Vías públicas / Saneamento no 

lugar de Albagueira PC20
57.290,58 € RC: 57.290,58 €

9221A/6320001

Coordinación e organización 
institucional das Entidades 

Locais / Reforma oficinas Casa do 
Concello PC18-19

50.080,51 €

RC: 11.400,02 €

D: 38.680,49 € 
(CONSTRUCCIONES Y 

PROYECTOS 
ABELLEIRA, S.L. 

-38.456,64 € y ÁNGEL 
MANUEL RONCERO 

DÍEZ - 223,85 €)

4312A/6230001
Mercado de Redondela / Ascensor 

mercado de Redondela
16.035,56 € RC: 16.035,56 €

1531A/6190034
Vías públicas / Mellora estrada 
San Vicente de Trasmañó (Plan 
mellora de camiños AGADER)

19.441,00 € RC: 19.441,00 €

1321A/6240002
Seguridade e orde público / 

Furgón policial (subv Dep PC18-
19)

62.998,50 € A: 62.998,50 €

1531A/6190044
Vías públicas / Mellora dos 

camiños Galleiro, Pelourenza e da 
Carballeira, PC 2020

43.373,30 € RC: 43.373,00 €
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2311A/6320020

Servizos sociais / 
Acondicionamento, adaptación e 

mellora enerxética Servizos 
Sociais

5.556,00 €
D: 5.556,00 € (PABLO 

MUIÑOS PAZOS)

3330A/6320020
Administración xeral da cultura / 
Acondicionamento edificio antigo 
conservatorio, Redondela 2020

9.147,60 € RC: 9.147,60 €

1531A/6190020
Vías Públicas / Red 2020 

Acondicionamento de espazo 
público

37.268,00 €

D: 37.268,00 € (LUCAS 
GÁNDARA ÁLVAREZ-

JUAN B. PONS 
HERRERA, 

REDONDELA PLAZA 
UTE)

1722A/6090020
Outras actuacións de Medio 

Ambiente / Acond. vía férrea p/vía 
verde esp. peonil-ciclista

37.703,60 €
D: 37.703,60 € (NAOS 
ARQUITECTOS, S.L.)

Visto  que  estas  incorporacións  son  de  carácter  obrigatorio  posto  que  contan  co 
financiamento afectado do compromiso firme de achegas de diferentes subvencións 
da  Deputación  de  Pontevedra  do  Plan  Concellos  2018-2019  e  2020,  exceso  de 
financiamento e subvención do FEDER.

Visto o Informe preceptivo da Intervención Municipal con Ref ASR-25.03.21.3 de data 
25 de marzo de 2021 cuns antecedentes, lexislación aplicable, oito consideracións e 
conclusión e que consta de seis páxinas. Vista a certificación de existencia de crédito 
de remanente dispoñible no crédito de procedencia e da cobertura con financiamento 
afectado mediante a certificación Certif-25.03.21.2 de data 25 de marzo de 2021.

Visto o disposto a tal efecto no Real Decreto Lexislativo 2/2004, de 5 de marzo, polo 
que se aproba o Texto Refundido da Lei Reguladora das Facendas Locais e o Real 
Decreto 500/90, de 20 de abril, polo que se desenvolve o Capítulo Primeiro do Título 
VI da Lei 39/88, de 28 de decembro, Reguladora das Facendas Locais, así coma nas 
Bases de Execución do Orzamento do Excmo. Concello de Redondela para o ano 
2018 prorrogadas para o 2021.

Visto que o órgano competente para a aprobación desta modificación de crédito é a 
Alcaldía.

RESOLVO:

Primeiro.-  Aprobar a incorporación de remanente de crédito do exercicio 2019 por 
un importe total  de 730.838,76 €,  por ser obrigatoria a mesma ó financiarse con 
ingresos afectados e como non se desistiu de iniciar ou continuar a súa execución e 
non resulta imposible a súa realización, nas aplicacións:

APLICACIÓN DENOMINACIÓN IMPORTE FASE FINANCIAMENTO

1511A/6400022
Urbanismo / 

Redacción do PXOM
96.552,04 

€

RC: 14.877,04 € Exceso de 
financiamento:

- Préstamo 2010: 
33.207,71 €

- Ingresos por 
aproveitamentos 

urbanísticos: 63.344,33 
€ (8701000)

A: 81.675,00 €
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1531A/6190061
Vías públicas / 

Ensanche camiño 
Val do Muiño PC20

65.131,77 
€

A: 15.514,39 €

Subv. PC 2020 
(7610020)

D: 49.617,38 € 
(CONSTRUCCIONES 

VALE, S.L.)

1601A/6090013

Vías públicas / 
Saneamento no 

lugar de Albagueira 
PC20

57.290,58 
€

RC: 57.290,58 €
Subv. PC 2020 

(7610020)

9221A/6320001

Coordinación e 
organización 

institucional das 
Entidades Locais / 
Reforma oficinas 
Casa do Concello 

PC18-19

50.080,51 
€

RC: 11.400,02 €

Subv. PC 2019 
(7610004)

D: 38.680,49 € 
(CONSTRUCCIONES 

Y PROYECTOS 
ABELLEIRA, S.L. 

-38.456,64 € y ÁNGEL 
MANUEL RONCERO 

DÍEZ - 223,85 €)

4312A/6230001

Mercado de 
Redondela / 

Ascensor mercado 
de Redondela

16.035,56 
€

RC: 16.035,56 €

Exceso de 
fnanciamento 

(subvención AGADER) 
(8701000)

1531A/6190034

Vías públicas / 
Mellora estrada San 
Vicente de Trasmañó 

(Plan mellora de 
camiños AGADER)

19.441,00 
€

RC: 19.441,00 €

Exceso de 
fnanciamento 

(subvención AGADER) 
(8701000)

1321A/6240002

Seguridade e orde 
público / Furgón 

policial (subv Dep 
PC18-19)

62.998,50 
€

A: 62.998,50 €
Subv. PC 2019 

(7610004)

1531A/6190044

Vías públicas / 
Mellora dos camiños 
Galleiro, Pelourenza 
e da Carballeira, PC 

2020

43.373,30 
€

RC: 43.373,00 €
Subv. PC 2020 

(7610020)

2311A/6320020

Servizos sociais / 
Acondicionamento, 

adaptación e mellora 
enerxética Servizos 

Sociais

5.556,00 €
D: 5.556,00 € (PABLO 

MUIÑOS PAZOS)

Subv. Programa 
Operativo FEDER 
Redondela 2020 

(7910003)

3330A/6320020

Administración xeral 
da cultura / 

Acondicionamento 
edificio antigo 
conservatorio, 

Redondela 2020

9.147,60 € RC: 9.147,60 €

Subv. Programa 
Operativo FEDER 
Redondela 2020 

(7910003)

1531A/6190020

Vías Públicas / Red 
2020 

Acondicionamento 
de espazo público

37.268,00 
€

D: 37.268,00 € 
(LUCAS GÁNDARA 
ÁLVAREZ-JUAN B. 
PONS HERRERA, 

REDONDELA PLAZA 
UTE)

Subv. Programa 
Operativo FEDER 
Redondela 2020 

(7910003)
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1722A/6090020

Outras actuacións de 
Medio Ambiente / 
Acond. vía férrea 
p/vía verde esp. 

peonil-ciclista

37.703,60 
€

D: 37.703,60 € (NAOS 
ARQUITECTOS, S.L.)

Subv. Programa 
Operativo FEDER 
Redondela 2020 

(7910003)

Segundo.-  Dar conta do expediente administrativo de modificación de crédito MC 
09-21 ir 02-21 na primeira sesión que celebre o Concello Pleno a partir desta data.

14. Dar conta da Resolución da Alcaldía número 2021-0808 de data 07/04/2021 
MC 10-21  GC 04-21  Prórroga O teu  primeiro  emprego e  Rehabilitación  da 
Fonte do Santiago Apóstolo

Visto o disposto no artigo 181 do Real Decreto Lexislativo 2/2004, de 5 de marzo 
polo que se aproba o texto refundido da Lei 39/88, de 28 de decembro, Reguladora 
das Facendas Locais, nos artigos 43 e 44 do Real Decreto 500/90, de 20 de abril, 
polo que se desenvolve o Capítulo Primeiro do Título VI da Lei 39/88, de 28 de 
decembro, Reguladora das Facendas Locais, así como as Bases de Execución do 
Orzamento do Concello de Redondela para o ano 2018 prorrogadas para o ano 
2021.

Vistos os antecedentes deste expediente: Memoria de Alcaldía MC 10-21 gc 04-21; 
o Informe favorable e preceptivo da Intervención Municipal (Ref: ASR-07.04.21.2 de 
data 7 de abril de 2021, que consta de cinco páxinas cuns antecedentes, lexislación 
aplicable, oito consideracións e conclusión.

Visto o erro material existente na memoria e no Informe de Intervención do 7 de 
abril  de  2021  na  cantidade  reflectida  da  subvención  da  Deputación  para  a 
rehabilitación da Fonte de Santiago: 10.677,07 € en vez da correcta: 10.667,07 €.

Visto que o órgano competente para a aprobación desta modificación de crédito é 
esta Alcaldía.

RESOLVO:

Aprobar a xeración de crédito, expediente de modificación de créditos MC 10-21 gc 
04-21 por un importe de 28.367,07 € e introducir no orzamento e na contabilidade 
esta modificación nas aplicacións que a continuación se detallan: 

Conceptos orzamentarios de ingreso  

PARTIDA ORZAMENTARIA IMPORTE

4610037 Subv. Deputac. “O teu primeiro emprego 20-21” 17.700,00 €

7610003 Subv. Dep. Rehab. Sinaliz. Patrimonio Hº-Cult. 10.667,07 €

TOTAL 28.367,07 €

 Aplicacións orzamentarias de gastos
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  APLICACIÓN ORZAMENTARIA IMPORTE

1511A/1310002 Urbanismo/ Retribucións básicas O teu 1º emprego 1.723,17 €

1511A/1310040 Urbanismo/ Retribucións C.D. O teu 1º emprego 953,00 €

1511A/1310041 Urbanismo/ Retribucións C.E. O teu 1º emprego 1.843,60 €

1511A/1600000 Urbanismo/ Seguridade Social 1.480,23 €

9221A/1310002 Coord. e organiz. EELL/ Retribucións básicas O teu 1º emprego 1.998,15 €

9221A/1310040 Coord. e organiz. EELL/ Retribucións C.D. O teu 1º emprego 850,64 €

9221A/1310041 Coord. e organiz. EELL/ Retribucións C.E. O teu 1º emprego 1.444,98 €

9221A/1600000 Coord. e organiz. EELL/ Seguridade Social 1.406,23 €

9311A/1310002 Política  Económica  e  Fiscal/  Retribucións  básicas  O  teu  1º 
emprego

2.022,04 €

9311A/1310040 Política Económica e Fiscal/ Retribucións C.D. O teu 1º emprego 1.118,30 €

9311A/1310041 Política Económica e Fiscal/ Retribucións C.E. O teu 1º emprego 1.384,56 €

9311A/1600000 Política Económica e Fiscal/ Seguridade Social 1.475,10 €

3362A/6190000 Protecc. do Patrimonio Histórico Artístico/ Rehab. Fonte Santiago 
Apóstolo

10.667,07 €

TOTAL 28.367,07 €

  “

 O concello pleno queda enterado de todas estas resoucións.

15. Mocións

Con carácter previo ao debate das mocións, e dado que o BNG presentou unha 
moción de urxencia sobre a prórroga da avalización ambiental integrada a Auxiliar 
Conservera, que foi presentada fóra de prazo, en data 26/04/2021, a Alcaldesa 
somete a votación dos grupos municipais a urxencia para a súa incorporación ao 
orde do día, resultando aprobada por unanimidade dos concelleiros e concelleiras 
do pleno.
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15.1 Moción do PP sobre as estradas provinciais en Redondela

ANTECEDENTES

“Redondela conta con oito estradas provinciais, a maioría delas cun alto tránsito de 
vehículos e peóns: 

⦁ EP- 2900  Redondela- Ventosela cun treito de 2.602 metros 

⦁ EP-2901  Cesantes- O Viso- Alxán cun treito de 3.645 metros 

⦁ EP- 2902 Acceso a Peneda  cun treito de 1.363 metros 

⦁ EP- 2903 Redondela- Catapeixe cun treito de 836 metros 

⦁ EP-2904 Redondela- A Portela cun treito de 1.226 metros 

⦁ EP-2906 Os Valos- Guizán  cun treito de 2.921 metros 

⦁ EP -2907 Redondela- Cepeda cun treito de 6.312 metros

Dende a chegada do actual goberno fíxose unha máis que dubidosa actuación de 
mellora da seguridade para os vehículos na Estrada provincial EP-2901 Cesantes-
O Viso-Alxán, ao seu paso pola parroquia de O Viso, que dende logo, non cumpriu 
as espectativas  dos veciños e  veciñas,  que comprobaron que a actuación que 
vostedes anunciaron como unha senda segura para os peóns, cun orzamento de 
142.000€,  na realidade tiña como único obxectivo  facilitar  a  boa circulación do 
númeroso  tráfico  que  diariamente  atravesa  esta  estrada,  según  palabras  dos 
técnicos da Deputación.

A Deputación acaba de poñer en marcha, coa claudicación da Alcaldesa e o grupo 
de goberno municipal, as obras do proxecto da segunda fase de humanización da 
Estrada de Os Valos- Guizán, redactado no ano 2018 e que fora rexeitado polo 
anterior goberno Municipal do Partido Popular, e que recentemente foi rexeitado 
publicamente  pola  veciñanza  da  zona  e  dos  seus  e  das  súas  representantes 
veciñais,  debido  á  falta  de beirarrúas,  nunha zona  que ten un  alto  volume de 
vehículos e onde transitan moitos peóns, xa que forma parte do Camiño Portugués. 
Esta obra, cun orzamento de 402.000 € e con moitas deficiencias, constata que 
Redondela  para  a  Deputación,  presidida  por  Carmela  Silva,  é  un  “concello  de 
segunda” e aínda resulta máis grave que a Alcaldesa de Redondela, Digna Rivas, 
e a Deputada de Goberno e redondelá, Olga García, sexan incapaces de xestionar 
e defender que Redondela sexa tratada do mesmo xeito que outros Concellos da 
Provincia. Por iso consideramos que a Corporación Municipal, debe defender os 
intereses  dos  redondeláns  e  redondelás  e  rexeitar  proxectos  que  supoñen  un 
agravio comparativo con outros Concellos.

Por todo isto, solicitamos a Pleno, a aprobación dos seguintes acordos:

1.  Instar  á  Deputación  Provincial  a  que  redacte  un  proxecto  de  mellora  da 
seguridade  para  os  peóns  na  Estrada  EP-2901,  Cesantes-  O Viso-  Alxán  que 
contemple beirarúas en todo o tramo.
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2. Instar a Deputación Provincial e ao Goberno municipal a paralizar as obras en 
marcha  mentres  que  non  sexan  atendidas  as  demandas  da  veciñanza,  e  se 
redacte unha adenda ao proxecto xa aprobado para a construción de beirarúas que 
garantan a súa seguridade.

3.  Instar  a  Deputación  de  Pontevedra  a  facer  un  estudo  cun  cronograma  de 
melloras das estradas provincias que se atopan no noso Concello.”

INTERVENCIÓNS

A sra. Amoedo le a moción. Di que, se estamos falando dun concello coma o noso, 
o  cuarto  municipio  da  provincia,  e  que  está  atravesado  por  sete  estradas 
provinciais,  entendemos  que  a  Deputación  debe  investir  en  Redondela,  en 
consonancia  co  número  de  estradas  que  ten,  coas  distancias  que  teñen  e  co 
número de peóns que por elas pasan. O das adendas aos proxectos que xa están 
en marcha non é unha novidade, a proba a temos na obra da Garrida, en Vigo. Esa 
obra ten varias adendas porque aumentaron o custe polos marabillos muros que o 
sr. González tanto protestaba porque se fixeran en Redondela e sen embargo ben 
que  se  están  facendo  no  rural  de  Vigo  e  non  pasa  nada.  Entendemos  que 
Redondela  ten  que  ser  atendida  pola  Deputación  como  se  merece,  e  por  iso 
cremos que dende Redondel  atemos que defender  que as estradas provinciais 
estean dun xeito adecuado, que non o están, nin a de Redondela-Ventosela, que 
vostedes o saben, dende logo a de Cesantes-o Viso por suposto que non, por ese 
chapapote que se botou, e reducindo os carrís que fai máis perigoso o tránsito dos 
peóns  por  aí,  a  de  Redondela-Catapeixe  xa  require  dunhas  melloras,  a  de 
Redondela-Portela xa non podemos falar, que por ter, non ten sequera marcados 
as beiravías, a os Valos-Guizán pásalle exactamente igual, está pendente dunha 
mellora en condicións. É unha estrada moi transitada e no tramo Redondela-os 
Valos non ten un espazo por onde podan pasar os peóns. Por iso piden o apoio a 
esta moción.

A sra. García Cruz di que esta moción é a segunda ou terceira vez que a traemos 
aquí e todo o que non sexa proposto ou levado a cabo polo PP nas institucións nas 
que estean, vai estar mal. E polo tanto imos facer contracampaña, aínda que sexa 
con falacias contra elas. Nesta moción fálase que o proxecto da estrada os Valos-
Guizán non da seguridade aos peóns, e facer ese tipo de afirmacións quizá sexa 
un pouco atrevido, cando xa hai un proxecto que sí vai proporcionar a seguridade 
viaria da que agora carece. O BNG defende que as estradas deben ser para todos 
e para todas, onde debe primar a seguridade viaria e os proxectos que implican a 
redución da velocidade e a seguridade viaria, en estradas coma no Viso, ou Vilar 
na  que  hai  un tránsito  moi  importante,  non  só por  ser  estradas  que  conectan 
parroquias, senón tamén son pasos para outros concellos. E recuperar o espazo 
público para que non sexa para coches é unha iniciativa que levou o BNG nas vilas 
nas que goberna e cando levaba esta área na Deputación. 

Dicir que a senda de Vilar non vai a ser segura, e un dos arguementos é porque 
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tamén é para ciclistas, é un tanto atrevida, son modelos de mobilidade un tanto 
diferentes. Recollen as demandas dos vecinos e as veciñás de Redondela, pero o 
proxecto non é malo, vai beneficiar á veciñanza en común. O PP non lle gusta 
porque eles son máis de gastar en granito, nos famosos muros, alédase de que a 
voceira o sacara, eses muros famosos que en Vilar xa se coñece como a “avenida 
dos muros”. O PP seguiu a súa politica do século XIV ou XV de mercar vontades. 
O que ten que dicirlle o PP aos vecinos é que hai seis anos estaba previsto todo o 
treito  que naquel  momento gobernaba co PP na Deputación,  co señor  Louzán 
condenado neste momento, e deciden desviar os cartos a comprar outras cousas, 
por  exemplo  granito.  Nós non compartimos esa política  de granito.  O PP está 
intentando crear un falso discurso de inseguridade viaria. Non entendemos cando 
fala de inseguridade,  hai un doble baremo, aquí  vai  unha beirarrúa de metro e 
medio, cando na Avenida de Mendiño proposta pola Xunta de Galicia hai beirarrúas 
de menos de 80 centímetros e noutros puntos inexistentes,  onde non entra un 
carrito dun neno, pero como é un proxecto do PP votamos todos a favor, incluso 
PSOE e AER que votaron a favor dese convenio. 

Ten o PP dúas varas de medir e está facendo unha campaña de desprestixio a 
todo  o  que  veña  de  fóra,  que  non  sexa  do  PP,  da  igual  de  onde  veña.  Non 
compartimos  esta  política  ridícula  de  revanchismo  do  PP,  pero  que  está 
compartindo o PSOE porque tamén trae outra moción deste tipo. Cremos que a 
veciñanza espera máis destes grupos maioritarios coma o PP e o PSOE.

O Sr. Villar di que comparte o argumetario do BNG.  Hoxe temos dúas mocións de 
hipocresía neste pleno, unhas son dun lado e outras son de outro, respecto das 
estradas. Na primeira intervención que estabamos falando sobre as gratificacións e 
de repente comezou a voceira do PP a “rachar coa pana”, de que se gastaba moito 
en pichi, e nesta mocióon está pedindo que se gasten 20 km de “pichi”, pero cando 
nos atopamos coas marabillosas  estradas da Xunta  de Galicia,  aquí  non está, 
vamos  a  Reboreda  a  “vender  motos”  ao  lado  do  muro  marabilloso  que  nos 
deixaron, que por certo tivo que ir  o Concello de Redondela a salvar esa obra 
porque quedaba sen iluminación, porque non estaba preparado o retranqueo. E quí 
estamos, avenida de Vigo de Chapela, onde está o tramo que falta de aquelas 
andainas do Javier Bas e os concelleiros poñendo carteis? Que por certo, qué ben 
vai eses orzamentos do PP, porque gastaron ben 2.000 ou 3000 euros para facer 
unha festa en Vilar. Fagan vostedes carteles de Aucosa, da Sanidade, que vai mal.

Vostedes  din  falan  cos  veciños  e  veciñas  pero  non  é  asi,  falan  con  que  lles 
interesa,  coma  fixeron  na  AP9,  que  falaban  cos  veciños  e  veciñas  que  lles 
interesaba, os que ían grabar os vídeos e estas cousas. Nas asociacións non ten 
por qué haber sentido políticio, teñen capacidade suficiente estas asociacións para 
facer o seu traballo. Porque teñen que ser autónomas. A realidade dos pobos é que 
o clientelismo existe, cuidamos a quen nos interesa e así despois gobernamos. 
Vén vostede co tema de Vilar, están facendo o ridículo, xa debatemos desto e vai 
nun protocolo marcado, idéntico ao da Xunta de Galicia. Vostede non vai a criticar 
as estradas que está facendo a Xunta de Galicia, cos mesmos criterios que se está 
facendo a obra en Vilar?. A gastar case 3.000 euros en carteles que colocaron por 
aí, pedirían permiso, que hai unha ordenanza, ou é que aínda pensaba que estaba 
gobernando e podía poñer os carteles onde lles daba a gana?
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Se famos das estradas, hai tapas de sumidoiro e sumidoiros e vostedes teñen que 
mirar o que hai nos sumidoiros de Redondela, eu o estou mirando. Están rabiosos 
de non gobernar, e non deberían gobernar máis. Isto é unha festa, estamos vendo 
cómo funcionan os partidos políticos e estamos vivindo o que se move aquí, é isto 
é para contar, o importante é chegar ás eleccións, con todos contentos, pero ás 
veces hai que facer cousas con responsabilidade aínda que quiten votos. Cando 
traian  mocións  sobre  estradas  que  veñan  tamén  as  de  Fomento,  da  Xunta… 
porque todas están mal.

A Sra. García Ballesteros di que non sabe se isto é unha moción ou unha broma. 
Falan vostedes de que nós anunciamos unha senda segura, anunciamos cunetas 
tendidas e lle explicamos aos veciños e veciñas o que se ía facer. Logo din que o 
proxecto os Valos-Guizán foi rexeitado públicamente polos veciños da zona. Nas 
reunións están todos veciños de acordo, so hai un veciño que non está de acordo 
neste momento. As fotos que teñen por aí, sabedes de quén é a titularidade desas 
fotos? Decembro de 2016, un convenio asinado pola Deputación de Pontevedra e 
o Concello de Vigo para a cesión desta estrada provincial.  É dicir,  estamos no 
2021,  o  propietario  destas  fotos  é  o  Concello  de  Vigo,  e  o  Concello  de  Vigo 
constrúe como quere, non como quere a Deputación. Neses carteis tamén poñen 
que “Redondela é de segunda”, outra mentira, Redondela é de primeira. E miren 
(as fotos) o mesmo que nos Valos-Guizán, en Poio e en Pontecaldelas, feito pola 
Deputación de Pontevedra. Isto é unha guía básica de cómo traballa a Deputación. 
Un comentario neste informe di:  “un comentario especial  demanda o tema das 
beirarrúas  nos  núcleos  subrurais,  xa  temos  beirarrúa,  parece  colmar  as 
aspiracións. Sen embargo estas beirarrúas, en moitas ocasións estreitas, por razón 
de  espazo,  entre  fachadas  e  muros  colindantes,  pero  de  ningunha  maneira 
contribúen para  a  reuperación da vía para o  uso cotidiano dos habitantes,  nin 
tampouco serve para a estancia nin para o encontro. Hai que superar e axudar a 
que se supere no rural a concepción de que a beirarrúa é o máximo alcance e, no 
seu lugar, plantexar, reivindicar, a rúa como espazo propio”.

Di  que  30  anos  estivo  gobernando  o  PP  na  Deputación  de  Pontevedra  e 
gustaríame que me dixeran qué obras fixo para Redondela,  o sí  que fixo foi  o 
primeiro tramo da obra Vilar que estamos a debater por enénsima vez, gustaríame 
saber qué pasaría se non se gastaran os cartos onde se gastaron e estivera a 
estrada feita, se se fixera como o proxecto inicial os metros que faltan xa estarían 
rematados.  O  único  que  sabe  o  PP  é  enganar  á  veciñanza.  No  informe  da 
Deputación  queda  claro  que  as  beirarrúas  no  rural  non  son  unha  solución  e 
propoñen unha senda firme de formigón, cunha cor diferente e por unha soa marxe 
da estrada, ao mesmo nivel e cun ancho de 2,5 m e a necesidade de implantar a 
limitación de velocidade a 50 ou 30 km/h.  Todo esto inclúese no proxecto que 
estamos a debater. Como redondeláns temos o privilexio de recibir esta obra que é 
modélica, en pleno século XXI, no que o espazo público fórmase para as persoas e 
non para os coches, como se fixo durante corenta anos co PP.

Moitos Alcaldes e Alcaldesas queren que a Deputación execute estes proxectos, 
como o Alcalde de Cerdedo-Cotobade que vai desfrutar dunha obra como a de 
Vilar.  E, sen embargo, vostedes aquí protestan. Está claro que é unha pataleta 
fronte a impotencia, porque fronte ás chapuzas chegan as obras do presente. Esta 
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moción mostra que botan de menos o sillón, pero tranquilos que non van voltar. 
Respecto ao que se fixo no Viso é solucionar un problema que supuxo a morte dun 
veciño,  como son as cunetas tendidas que permiten que os veciños e veciñas 
agora  que a tubaxe estea soterrada e cuberta,  e poidan transitar  por  elas.  En 
menos de dous anos que levamos gobernando xa fixemos máis que nos oito que 
gobernaron vostedes.

A Sra. Amoedo di que tendo representantes como vostede na Deputación, vannos 
tratar como un concello de 5.000 habitantes, porque se conforma con todo. Dime a 
min que nós queremos voltar ao sillón, non o que pasa é que vostedes son os que 
non queren saír, sr. Villar, porque se tan mala é a política, por qué se aferra tanto? 
E considero que o da festa, sobra. Sobre todo cando levamos un ano e medio de 
pandemia. A súa postura demagóxica úsea cos seus compañeiros e compañeiras 
de goberno. Preocúpese dos proxectos que se están a facer de asfaltado nos que 
non  está  incorporado  o  saneamento.  A  mediocridade  política  do  PSOE  en 
Redondela é o peor que lle pode pasar a Redondela. Que vostede califique e se 
compare con Cerdedo-Cotobade, un Concello do rural, indica o proxecto que teñen 
vostedes para Redondela. por qué non se compara vostede con Sanxenxo ou con 
Vilagarcía de Arousa?. É preocupante o plantexamento que teñen vostedes para 
este Concello. Se non traemos estas mocións ao pleno, vostedes deixan que lles 
pisen por riba, e non pasa nada. A Alcaldesa non di absolutamente nada, o que 
fixeron na estrada do Viso é unha auténtica vergonza.

Digo mediocridade política porque o que lles preocupa é un cartel informativo onde 
está o cartel da deputación, onde aparecen as fotos que demostran que vostedes 
minten. Porque vén a ensinar un convenio co Concello de Vigo, se despois das 
melloras que nos fai a Deputación temos que asumir as estradas. O que pasa é 
que  o Sr. Caballero dalle 200 voltas á sra. Rivas, di “si, quédoma pero primeiro 
muros de pedra”, 7.000 m² de granito en Vigo. En Redondela, como o propón o PP, 
non que é malísimo. O que temos e que estar aquí para defender o noso. sr. Villar, 
ten  vostede  o  contrato  de  Urbaser?  Teño  eu  o  seu Acordo  e  no  punto  30 di: 
“solicitaremos  ao  Estado,  a  Xunta  e  á  Deputación  que  faga  as  inversións  en 
mantemento  e  seguridade  viaria  das  estradas  da  súa  competencia.  Terán 
prioridade a PO2901, PO2906 e EP2900.  E vostedes dixeron sí a un convenio que 
deixa en Vilar unha parte desa estrada de primeira e outra parte de segunda. Di a 
sra. García  que só falamos cun veciño, está equivocada. Porque vostedes cando 
van teñen que ir con nocturnidade e alevosía para falar coa veciñanza. Nós temos 
claro  que imos seguir  defendendo os intereses dos redondeláns e  redondelás, 
estando  na  oposición  ou  no  goberno.  Ese  proxecto  rexeitámolo  estando  no 
goberno,  e sendo o deputado de infraestruturas o  sr.  Benítez coas súas ideas 
marabillosas,  porque  quería  relegar  a  Redondela  a  ser  de  segunda,  algo  que 
vostedes están a consentir.

Non lles importa que,  mentres en Vigo seguimos con beirarrúas marabillosas e 
muros de granito e aquí non pasa nada, e uns convenios que son un auténtico 
escándalo, mentres en Redondela temos que contentarnos co Plan Concellos. E os 
convenios  directos  son  con  Vigo  e  con  outros  concellos,  con  Redondela  non. 
Grazas á Deputación de Louzán temos estas infraestruturas deportivas, a ver se 
son vostedes capaces de dar de alta a máis persoas nesas pistas de pádel, porque 
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a  xente  está  desesperada.  O único  que teñen que facer  é  manter,  e  non son 
capaces. Vostedes sigan a mirar para outro lado mentres outros concellos están a 
levar os cartos da Deputación, que Redondela non leva pola pleitesía á sra. Silva.

A Sra. García Cruz di que a voceira do PP veña a presumir de Louzán, que está 
condenado, demostra que no PP son incapaces de recoñecer que aínda que o 
fagan  outros  tampouco  están  tan mal.  Gustaríalle  que  na  segunda  quenda  da 
voceira do PSOE nos explicara por qué están tendo esas conversas, das que nós 
non  eramos  coñecedores,  coa  veciñanza  de  Chapela  ou  do  Viso  sobre  os 
consellos  parroquiais,  a  cuestión  non  é  andar  de  xira  polas  parroquias,  senón 
elevar todos os proxectos e casuísticas das parroquias aos consellos parroquiais, 
que para algo están. Di ao concelleiro de AER que cómo levan a área igual tamén 
llo pode explicar.

Temos un partido de tenis entre o PP e o PSOE, con días deputadas provinciais 
que aproveitan o pleno municipal para aumentar os seus egos. E irán para a casa 
pensando  que  están  traballando  polos  veciños  e  veciñas  de  Redondela. 
Entendemos que dende o PP e o PSOE non houbera ningún recoñecemento polos 
plans  de  mobilidade  plantexados  polo  BNG  na  Deputación  e  que  sí  son 
recoñecidos a nivel nacional e internacional. O avance non é o granito nin o asfalto, 
é ter modelo de vilas, de parroquias sostibles, con mobilidades amables, onde a 
veciñanza recupere espazos. Normal que o PP estea cabreado con esta cuestión e 
nunca imos estar de acordo. Quere recalcar que, cando fai un ano e pico, cando se 
trouxo unha moción parecida polo PP, o BNG acadou un compromiso do voceiro do 
PSOE do momento, de realizar outras melloras na parroquia de Vilar, en concreto 
na estrada de Vilar ata o colexio de Porto Cabeiro. Di que a culpa de que se traian 
estas mocións tamén e da Alcaldesa que é a que ten a autoridade para decidir as 
mocións que se traen.

A Alcaldesa di que estamos nunha democracia e acórdanse as moción na xunta de 
voceiros e voceiras, e non ten a potestade esta Alcaldesa de decidir as mocións de 
cada grupo municipal.

O Sr. Villar, di que AER sempre recoñece os problemas, seguen traballando. Á sra. 
Amoedo dille que ten que meter sempre a pandemia polo medio para xustificarse, 
para criticar a alguén, e ese é un tema moi grave. Andades con colores, os que 
temos unha vocacion política, non temos esa necesidade. Cando fala vostede de 
que se é tan mala a politica, que me vaia, evidentemente a política é mala porque 
os  partidos  políticos  fan que  sexa mala.  Os intereses  son  os  que  traen  estas 
situacións.  AER naceu  aquí  por  un  descontento.  Son  mocións  para  dicir   que 
vostedes están traballando e están facendo moitas cousas. Cobran asignacións os 
concelleiros e concelleiras para ir as comisións, e facer oposición, e teñen que vir 
vostedes  ao  Concello  para  traballar  pola  veciñanza.  Nestes  plenos  houbo 
concelleiros que traballaban no turno de noite e viñan ás comisión, porque nos 
pagan  para  iso,  non  para  cobrar  asignacións  e  despois  desviala  aos  partidos 
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políticos, que eso pasa moito na oposión.

A Sra. Garcia Ballesteros di que é o Concello de Vigo o que está a facer a obra,  
non  a  Deputación  de Pontevedra.  Compárome con todos os  Concellos  porque 
todos  somos  iguais  na  deputación.  Non  como  na  Xunta  que  se  reparte 
adxudicacións en función da cor política. No tema dos veciños de Vilar de Infesta, 
so hai un veciño que non está de acordo coa obra. O que máis lle satisface son os 
eloxios que vai recibir a obra cando estea rematada. Dame pena estar con estas 
mocións que xa son repetitivas e o único que buscan é enganar á veciñanza. Eu 
estou moi orgullosa polo traballo que estamos a facer polos veciños e veciñas de 
Redondela e o seguirá facendo. 

A Sra. Amoedo dille ao Sr. Villar que pretende dar leccións de cómo se ten que 
traballar,  pero  para  empezar,  se  vostede  convocara  as  comisión  que  lle 
corresponden   Consello  Forestal,  Comisión  de  Seguimento  de  Servizos 
Privatizados,  Comisión  de  Medio  Ambiente,  Comisión  de  Cultura,  Comisión  de 
Deportes, Comision de Benestar Social… que dende que se crearon hai dous anos 
aínda non se convocaron. Para que poidamos ir ás comisións ten que convocalas, 
cando traia aquí  un listado falamos.  Ten que ser máis construtivo.  Di que AER 
naceu como agrupación de veciños, pero agora é un partido político, súmese ao 
carro dos partidos políticos. A moción pide “instar á Deputación Provincial a que 
redacte un proxecto de mellora da seguridade para os peóns na estrada do Viso.” 
Non cre que a estrada de Vilar non necesita estas beirarrúas en condicións? e non 
merecemos  o  mesmo trato  que  o  rural  que  o  Concello  de  Vigo?.  Temos  que 
aguantar cómo en Vigo se gasta un pastizal, mentres que en Vigo 100.000 euriños 
nunha estrada de 3,5 km? Creo que estamos aquí para defender os intereses dos 
redondeláns e redondelás. 

Pregunta  a  sr.  García  Ballesteros  se  cre  que  a  Deputación  trata  a  todos  os 
concellos por igual: Convenio de colaboración para executar a humanización da 
rúa da Hispanidade e rúa Pintor Colmeiro: 640.000 euros; Renovación do firme 
viario rural de Vigo: 1.040.000 euros; seguridade viaria estradas de Vigo: 1.185.000 
euros,  a  famosa  carretera  que  di  vostede  que  é  municipal:  2.419.000  euros; 
Addenda ao convenio para execución de das obras de sustitución de firmes do ano 
2019: 1.000.000 euros; execución proxecto de humanización da rúa don Bosco: 
900.000  euros;  Addenda  para  mellora  de  instalacións  deportivas  en  Vigo: 
5.520.000 euros; Addenda ao convenio para a implantación dunha vía ciclista: a 
Deputación gastou 3.537.000 euros; Addenda para a adecuación financeira das 
obras da nova grada de marcador: 6.915.000 euros e así, todo convenios directos 
co Concello de Vigo, e di vostede que a Deputación trata a todos por igual?. Vai ser 
que non, e nós estamos aquí para demandar que así sexa. E se non o queren 
apoiar,  quedan  retratados  ante  a  veciñanza.  E  son  responsables  ante  esta 
sumisión.

A Alcaldesa di  que non vai  a consentir  a  mentira.  Como se sabe,  hai  un plan 
concellos  para  os  concellos  de  menos  de 50.000  habitantes  e  os  de  máis  de 
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50.000 teñen convenios directos, como son os concellos de Vigo e Pontevedra. E 
en política non todo vale.

VOTACIÓN E ACORDO

A Alcaldesa promove a votación do acordo, que queda rexeitado por doce (12) 
votos en contra, sendo 7 do PsdeG-PSOE, 3 de AER e 2 do BNG, e nove (9) votos 
a favor do PP.

15.2 Moción de urxencia do BNG sobre a prórroga da avalización ambiental 
integrada a Auxiliar Conservera, S.A 

ANTECEDENTES

“Auxiliar Conservera, S.A. AUCOSA sita na parroquia de Trasmañó, na beiramar da 
Ría de Vigo, adícase á elaboración de fariñas e aceites, a partires dos restos de 
peixes.  Nos últimos anos a activdade desta factoría,  vén causando numerosas 
molestias  á  veciñanza,  como  fedores  permanentes  durante  días,  ademáis  de 
verquidos ás augas da Ría, en plena Rede Natura 2000.

Nos últimos anos a empresa,  iniciou unha serie de obras,  con cargo a fondos 
europeos, para remodelar as súas instalacións, coa finalidade, segundo medios de 
comunicación, de mellorar a súa eficiencia e reducir  o impacto medioambiental. 
Estas  obras,  iniciadas  sen  licenza  municipal,  contaron  co  beneplático  das 
diferentes administracións, tanto autonómicas como municipais.

O movemento veciñal,  encargouse de denunciar  as diferentes irregularidades e 
incumprimentos de AUCOSA, o que puxo o centro de atención da opinión pública. 
Esta veciñanza sufre, padece de primeira man as incomodidades fedores, ruídos, 
acumulación de restos de peixe,… 

En 2008, autorizóuselle Avaliación Ambiental Integrada (AAI), fallando o TSXG no 
ano  2011,  a  favor  dos  veciños  e  veciñas,  en  contra  desta  autorización,  por 
incompatibilidade  urbanística  de  actividade  industrial  contaminante,  con  áreas 
residenciais.  Dita  AAI,  constitúe  unha  autorización  chave,  para  garantir  a 
permanencia da factoría. 

En 2013, a Xunta de Galiza decide renovar por outros 8 anos dita AAI., malia que 
se atopaba inmersa a empresa,  nun proceso xudicial.  No ano 2014,  o Tribunal 
Supremo volve darlle a razón á veciñanza. No ano 2015, a Consellaría decreta a 
suspensión da actividade, momento no que a empresa decide presentar diversos 
recursos xudiciais, que lle permiten manter a actividade ata o momento presente.

En maio de 2021, caduca o periodo de vixencia da Avaliación Ambiental Integrada. 
Con  tal  motivo,  despois  dun  amplo  diálogo  con  colectivos  de  afectados  e 
afectadas,  o  Bloque Nacionalista  Galego tén presentado diversas iniciativas  no 
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Parlamento Galego co fin de que o goberno galego inicie os trámites axeitados 
para non prorrogar dita AAI. Nos primeiros días do mes de maio, vaise celebrar 
unha Comisión de Medio Ambente, Infraestructuras e Vivenda, na que se vai tratar 
a demanda do BNG.

Consideramos dende o BNG, que a este Pleno compete apoiar dita iniciativa polos 
negativos efectos que tanto sobre a calidade de vida da veciñanza,  a calidade 
medioambiental supón a permanencia de dita empresa na beiramar de Cabanas. É 
xa hora do traslado de AUCOSA, a un espazo máis axeitado para a súa actividade 
industrial.

Por todo o anteriormente exposto, solicita a adopción dos seguintes: ACORDOS: 

1.  Instar  á  Xunta  de  Galiza,  concretamente  á  Dirección  Xeral  de  Calidade 
Ambiental e Cambio Climático á revisión de oficio das resolucións de renovación e 
modificación da Avaliación Ambiental Integrada outorgada a Auxiliar Conservera, 
SA.,  para  unha  planta  de  elaboración  de  fariña  e  aceites,  no  Concello  de 
Redondela”

INTERVENCIÓNS

O Sr Gonzalez di que é unha cuestión que ten preocupada a toda a veciñanza, 
sobre todo na zona de Rande, Cabanas, Tramañó, Chapela… e que se vai debater 
o 6 de maio nunha comisión de Medio Ambiente e Vivenda no Parlamento galego e 
que ten que ver coa renovación da autorización ambiental integrada de Aucosa 
ubicada en plena Rede Natura 2000. É unha inciativa por expresa demanda dos 
colectivos veciñais que o BNG traslada ao Parlamento. Vaise facer o traballo por 
una  deputada  do  BNG tralladando  esta  esixencia  das  asociacións  veciñais  ao 
órgano que ten a competencia.

A empresas adícase á elaboración de faiñas e aceites a partir de restos da pesca e 
restos de producción das conserveiras. Dende hai décadas está funcionando na 
mesma  ubicación  e  o  que  provoca  á  moitísimo  malestar,  produce  fedores 
continuados,  verquidos,  incomodidades  a  gran  parte  da  veciñanza  que  leva 
aturando esta situación durante décadas. Cando levaba o BNG a Concellería de 
medio ambiente, estaba máis que controlada porque había un control continuo. Ao 
longo dos anos non se foi solucionando. A demanda dos veciños non é que peche 
a empresa, senón que se reubique nun lugar adecuado industrial, e que se adapte 
á normativa europea.

No ano 2008 a Xunta autoriza a avaliación ambiental integrada, aínda que no 2011 
o Tribunal Superior de xustiza de Galicia falla a favor dos veciños considerando 
que esta autorización está en contra do que é un espazo urbano, como é a zona de 
Cabanas cunha actividade de carácter industrial. Pero a industria segue realizando 
a súa actividade e a Xunta no ano 2013 decide renovar a autorización ambiental 
integrada por 8 anos e caduca agora en maio de 2021 e é por iso que se trae de 
maneira uxente esta moción para que sexa apoiada por toda a corporación.

Entre  o  ano  2013  e  o  ano  2021  hai  distintos  recursos,  distintas  inciativas, 
sentenzas do Tribunal Supremo que lle volve dar a razón á veciñanza , pero aínda 
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que se decreta a suspensión do ano 2015 da actividade, a empresa utiliza uns 
potentísimos gabinetes asesores para ir bruxuleando. Houbo algún momento no 
que estivo no fío da navalla a concesión da avaliación ambiental integrada, pero ao 
final non se conseguiu.

O que pretenden é que neste debate propiciado polo BNG no Parlamento galego 
desta problematica que afecta aos veciños e veciñas de Redondela, para que a 
Xunta  faga unha  revisión de oficio  e  denegue  esta  autorización e  se  inicie  un 
procedemento  para  a  reubicación  da  empresa.  En  torno  a  esta  empresa  hai 
moitisima documentación respecto a esta empresa incluso no iniciou unha serie de 
obras para cumplir a normativa europea Concello. Pero isto non garante nada. 

Este é un escrito que presentaron varias asociacións hai varios meses no Concello 
de Redondela, e non obtivo ata este momento resposta.

O sr. Villar expón que últimamente fálase moito desa planta, que hoxe tivemos un 
episodio máis destes cheiros asasinos, que levaba unas cuantas semanas sen dar 
problemas  porque  dende  os  servizos  da  Concellería  de  Medio  Ambiente,  non 
sabemos por qué, pero ao principio tiñamos comunicación coa Dirección Xeral de 
Cambio Climatico, porque había unhas mercadorías da regulación do SANDACH, 
que se almacenaban nesa esplanada,  e se mandaban informes a esta D:X do 
Cambio  Climático,  ata  que  en  xaneiro,  nunha  reunión  á  directora  xeral 
escapóuselle  que  este  material  no  SANDACH  que  se  deposita  non  era 
competencia  da D.X.  de Cambio  Climático senón de Medio Rural  e Gandeiría. 
Pasou  que  todos  os  informes  que  durante  un  ano  fixeron  os  traballadores  e 
traballadoras deste Concello  que tiñan que estar  na D.X.  de Gandeiría non se 
mandaron  dende  a  D.X.  de  Cambio  Climático.  E  en  febreiro  comezáronse  a 
mandar  a  Gandería  e  si  hai  que  decir  que  actuaron  en  vinte  días,  hai  que 
recoñecelo.  Mandou  unha  inspección  veterinaria  a  esa  planta  e  atopáronse 
problemas, os informes son claros, atoparon problemas que poden afectar a saúde 
das persoas e benestar animail polos produtos que aí se fan, porque non se trata 
ben eses materiais. Dende esa data deuse un zapatazo por esta dirección xeral á 
Aucosa e en dous días desapareceu este material.

E  automáticamente,  ao  día  siguiente  de  chegar  esta  sanción,  prohibíuselle  o 
acceso ao policía de medio ambiente deste Concello a esa planta. Pasamos esta 
información  á  Dirección  Xeral  de  Cambio  Climático  e  a  Gandeiría,  pedíuselle 
colaboración e a día de hoxe non se pode entrar e tenno que autorizar a Xunta de 
Galicia para entrar porque é a autoridade competente, eso foi a principios de marzo 
e ata agora nada. Estamos ante unha responsabilidade política dunha directora 
xeral da Xunta de Galicia. Que a vostedes do PP ben que lles sae meter rogos e 
saír públicamente pedindo dimisións de concelleiros e concelleiras por todos os 
lados e cando se fai  este desastre,  que nos tiveron un ano padecendo porque 
había que mandar un veterinario alí, a controlar esa situación e non se fixo. E así 
estamos neste Concello. E hoxe cheiros outra vez. É verdade que a veciñanza non 
pide  que  se  peche  para  sempre  a  industria.  Pídelle  aos  Sres.  do  BNG  que 
investigue este feito na Xunta de Galicia.
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A Sra. Castro está sorpendida para mal, por parte de todos, por certas actitudes 
que sobrepasan o tolerable. As comparacións son odiosas. Dille á Sra. García Cruz 
que hai insinuacións e algúns medios insultos que non se deberan permitir, ou o 
entendín mal ou non me gustou. Parece que só o BNG presenta as mocións que 
son válidas. Se a Alcaldesa tivera a decisión de non admitir as mocións, igual hoxe 
as primeiras serían descartadas as do BNG porque unha insta unha cuestión que 
digamos  non  é  legal  e  outra  insta  a  un  acordo  que  non  ten  moito  sentido.  O 
Concello de Redondela é consciente de manter un control sobre esta actividade da 
que estamos a falar, como calquera outra que poida supoñer un prexuízo para a 
veciñanza  de  Redondela.  Sabemos  que  isto  é  un  problema  e  estamos  moi 
concienciados,  pero  dende  a  posición  onde  estamos,  temos  que  ser  persoas 
responsables  e  nivelar  a  balanza  e  saber  ata  onde  podemos  chegar.  A 
transparencia neste expediente é total e incluso hai una resolución da Comisión de 
Transparencia  de  Galicia  que  di  que  o  Concello  está  actuando  como  debe  e 
estamos asumindo moitas competencias que corresponden a Xunta de Galicia polo 
ben da veciñanza e para que a situación mellore. 

Pero por outro lado, coñecemos a documentación que existe neste expediente e 
coñecemos  que  o  16/05/2013  hai  unha  resolución  da  Secretaría  de  Calidade 
Ambiental que prorroga oito anos esa autorización ambiental, está no expediente. 
Hai unha resolución da Secretaria Xeral de Calidade Ambiental de 09/12/2013 pola 
que se actualizan 122 autorizacións ambientais integradas,  de conformidade co 
disposto na Lei 5/2013, do 11 de xuño, pola que se modifican a Lei de prevención e 
control integrados da contaminación. No punto segundo, o 12/06/2013 publícase 
no  boletín  oficial  do  Estado,  que  di  que  resolve  autorizar  as  autorizacións 
ambientais integradas que se relacionan, entre elas a de Aucosa. Pero ademáis no 
punto  segundo  di  que  elimina  os  puntos  do  resolvo  referidos  á  vixencia  e 
condicións de revisión de oficio das resolucións de autorización ambiental referidas 
ao anexo I. Isto implica que xa non existe un prazo de 8 anos, enténdese que non 
caduca  esta  autorización  ambiental.  Pero  aínda  así  fíxose  unha  consulta  e 
efectivamente dende a Xunta de Galicia confirman que a día de hoxe non existe 
caducidade desas autorizacións ambientais.  Estamos a favor que se proceda á 
revisión  de  oficio  desta  autorización,  que  se  faga,  pero  a  proposta  non  é 
suficientemente correcta porque non existe unha obriga de que esa autorización 
sexa revisada agora. 

A sra. Amoedo di que todos estamos conformes cos prexuízos máis que evidentes 
para os veciños e veciñas da zona, porque o cheiro é moi incómodo, pero estamos 
nunha  administración  pública  e  hai  que  respectar  as  normas.  Non  hai  neste 
momento un prazo de extinción e non se pode é xerar ilusións na veciñanza de que 
se vai pechar esa empresa porque non é certo. Hai unha resolución do 12/01/2021 
de que o Concello ten que personarse porque hai un contencioso presentado polos 
propios veciños contra a licencia de obra e actividade que se deu por este goberno. 
Hai  unha  licencia  dada,  coa  que  os  veciños  non  están  de  acordo  e  foron  ao 
contencioso contra o Concello. Non entende esta moción e pode ser oportunista, 
para que se lle faga unha pregunta no Parlamento á directora xeral?, Dende o 
concello dixo o sr. Villar que o que se quedou é en que o Concello ía remitirlle unha 
resolución  de  incompatibilidade  urbanística,  que  según  vostedes  manifestaron, 
estaban a preparar os servizos xurídicos do Concello.
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Acaba de dicir  que non poden entrar e insinúa que a dirección xeral incumpliu, 
supoño que iría vostede á fiscalía a denunciar, se houbo prevaricación por parte da 
directora xeral ou que é o que pasou. Leva dous anos e ten que saber que por 
moitas  boas  intencións  teña  hai  que  cumprir  as  normas  e  regular  e  resolver 
conforme as leis. Está moi ben o discurso pero cando un goberna ten que resolver, 
como lle pasou á Sra. Rivas que tivo que outorgar a licencia a Aucosa conforme 
aos  informes  técnicos  que  amparaban  esa  licenza.  A  pesar  de  contratar  un 
avogado externo para estudar un expediente que despois nunca máis se soubo 
del, e iso que quedamos de que se ía facer unha xuntanza entre a veciñanza, o 
avogado e os grupos da corporación, cando se fixo aquel  photocall na baixada a 
Aucosa.  Esta  moción  non  ten  neste  momento  sentido.  Si  é  certo  que  se 
comprometeron a facer unha resolución de incompatibilidade urbanística en base 
aos informes dos técnicos que o fagan e a presenten canto antes na dirección 
xeral.

O Sr. González insta que á Alcaldesa a que si considera que estas mocións non se 
deben traer ao pleno, que o diga. Aquí trouxéronse sempre mocións de todo tipo, 
ata  que  se  quixo  reprobar  á  presidenta  da  Deputación  e  de  Pontevedra  e 
"montouse un circo". Meteuse no asunto á secretaría municipal, perder tempo para 
xustificar se as mocións sí ou as mocións non. E isto que se trae aquí é unha 
"patata quente" para todos os grupos políticos. Por iso agora estámoslle buscando 
as voltas ao tema. Ao PP porque foi vender as excelencias das obras que ía poñer 
en marcha a factoría no seu momento a factoría,  foi  o  exalcalde Javier  Bas a 
venderlle aos veciños e veciñas que as obras ían ser magníficas, mentira todo, 
manipulación  da  veciñanza.  Ao  PSOE  porque  efectivamente  hai  uns 
procedementos  pero tamén hai  uns grupos parlamentarios  que poden levar  as 
iniciativas da veciñanza. 

Empezaron  a  actuar  cando  houbo  as  denuncias  dos  veciños  e  veciñas,  en 
novembro do 2019, polas obras ilegais, primeiro "déronlle largas" e déronse conta 
de que estaban facendo obras sen licenza e se empezou a controlar. O Concello 
non o está resolvendo ben e a Xunta de Galicia ten unha responsabilidade moi 
grande.  Os  veciños  e  veciñas  falaron  con  todos  os  grupos  e  non  se  lle  deu 
solución. É de dereito que se revise de oficio a autorización ambiental porque é de 
dereito é tamén hai sentencias, está a autorización no fío da navalla, estamos en 
Rede Natura. Hai verquidos, cheiros, almacenaxe incorrecta de residuos...

A factoría retirou hai uns meses unha proposta de ampliación e construcción unha 
nova nave, porque xoga ben as súas bazas. E os veciños e veciñas ven cómo se 
deteriora a súa calidade de vida sobre todo no verán, porque é cando hai maiores 
fedores. E hai incumprimentos documentados, reiterados que todos coñecemos. E 
unha parte é a administrativa e outra a actividade política no pleno, e a través das 
mocións. É unha das poucas posibilidades que teñen os grupos da oposición para 
traer as súas iniciativas ou control do goberno. O BNG trae esta moción recollendo 
esta  demanda  veciñal  que  vai  ao  Parlamento,  porque  esta  empresa  ten  que 
reubicarse, e iso é ser europeo, ser moderno. As actividades industriais teñen que 
ter cabida en determinados terreos industriais adaptados. O BNG é o único que 
pode ensinar que presentou alegacións ao proxecto de ampliación desta factoría. 
Se  se  presentaron  polos  grupos  alegacións,  que  as  poñan  sobre  a  mesa. 
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Queremos o apoio do pleno para respaldar o debate que vai haber.

O Sr. Villar responde que se fixo referencia a ese acordo tácito que hai neste pleno 
para  as mocións,  e  o  pleno está  para debater.  É unha moción que recolle  as 
peticións da veciñanza, e esta cuestión resólvese no Parlamento galego e teñen o 
poder  de  lexislar  para  cambiar  as  cousas.  É  un  tema  que  está  aí  e  se  está 
traballando  moito.  Fomos  denunciados  polos  veciños  e  veciñas  por 
antitranparencia,  o  tribunal  deunos  a  razón,  temos  un  contencioso  contra  o 
Concello.  Entendemos  o  cabreo  e  utilizan  as  ferramentas  que  teñen  ao  seu 
alcance. Están pedindo información pero teñen un contencioso e terán que pedilas 
a través do xulgado. Á sra Amoedo, as denuncias hai que traballalas, non se pode 
"ir botar un brindis ao sol" nin á Fiscalía nin ao Xulgado. Aquí hai grupos políticos 
que teñen representación no Parlamento galego e deberían facer preguntas sobre 
esas actuacións da D.X. do Cambio Climático, que entendemos que non fixo as 
cousas como as tiña que facer. 

A Sra. Castro, di que a sra. Rivas tivo que asinar a licencia porque o sr. Bas non a 
quixo asinar mentres estivo en campaña electoral. Non temos problema en discutir 
ningún  tipo  de  mocións,  pero  todo  temos  a  mesma consideración.  Este  é  un 
expediente  moi  complicado  e  dende  o  Concello  entendemos  a  frustración  dos 
veciños e veciñas que non ven solución ante un problema que perturba a súa vida 
e estamos a facer todo o que está nas nosas mas e usando as armas que temos. 
Hai dous contenciosos interpostos fronte as licencias outorgadas polo Concello e é 
unha  cuestión  delicada.  Como  membros  deste  gobernto  temos  que  ser 
responsables  coas  actuacións  que  levamos  a  cabo.  Vamos  apoiala  porque 
estamos preocupados e implicados, pero o fondo da moción non é de todo correcta 
porque o que estamos instando non procede así como está plantexada.

Sra. Amoedo, entenden que como son o grupo maioritario non poden tomar un 
acordo  que  di  que  revisen  algo  que  non  se  ten  que  revisar  porque  hai  unha 
modificación  dunha  lei  que  di  que  a  autorización  é  indefinida,  non  caduca. 
Sorpréndelle  que  diga  a  sra.  Castro  que  teñen  unha  posición  neutral  cando  a 
Alcaldesa dixo públicamente que se ía pechar e ademais contratou un avogado. 
Que diga  o  Sr.  Villar  se  a  dirección  xeral  está  pendente  de  que  por  parte  do 
Concello se emita unha resolución de incompatibilidade urbanística que segundo 
vostedes manifestaron estaban a preparar os servizos xurídicos do Concello. Se 
vostede quere cambiar este punto e instar o Concello de Redondela a que emita 
esa resolución tal como se comprometeron no seu momento, o apoiaremos. Pero 
non imos apoiar un acordo de revisar algo que non se pode revisar. A veciñanza as 
veces que se reuniron con este equipo de goberno sairon "trasquilados", así nolo 
dixeron,  incluso con ameazas  de ir  aos  xulgados,  pois  unha posición  pacífica, 
neutral e marabillosa, va ser que non. Mantemos unha posición de coherencia e de 
defensa da veciñanza. E se vostede cre que que o BNG defende ao veciños e 
veciñas  facendo  unha  pregunta  no  pleno...  nós  as  preguntas  as  facemos  ás 
persoas que poden revisar e poden decidir o que se pode facer e o que non en 
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base ao que di a normativa.

O  Sr.  González  volve  ler  o  acordo,  o  que  di  é  "  Instar  á  Xunta  de  Galiza, 
concretamente  á  Dirección  Xeral  de Calidade  Ambiental  e  Cambio  Climático  á 
revisión  de  oficio  das  resolucións  de  renovación  e  modificación  da  Avaliación 
Ambiental  Integrada outorgada a Auxiliar  Conservera, SA.,  para unha planta de 
elaboración de fariña e aceites, no Concello de Redondela”. Cal é o problema de 
apoiar esto?, de que a Xunta, en base a que hai sentenzas do Tribunal Supremo e 
Tribunal Superior de Xustiza de Galicia hai base para iniciar esta revisión?. Que 
despois o Concello di que unha vez que o concede a Xunta ten as mans atadas. O 
problema  vén  porque  hai  un  contencioso  dos  veciños  contra  o  Concello?.  A 
veciñanza se teñen un contencioso contra o Concello terán dereito. Nós queremos 
instar á Xunta que é quen ten a postestade para esta revisión. Xa a propia Xunta 
dixo  que  cuestionaba,  a  situación  da  empresa  é  irregular.  Se  queremos  facer 
política para os veciños e veciñas este tipo de cousas hai que apoialas. Porque hai 
unha reivindicación no Parlamento galego instando ao goberno para que asuma 
determinadas iniciativas. Tamén en base a autorizacións da Xunta déuselle unha 
autorización á casa de apostas e estamo cuestionando algunha das autorizacións 
que e deron e queremos chegar ao fondo do asunto. Agredece os apoios.

VOTACIÓN E ACORDO

A sra. Alcaldesa promove a votación da moción, reslutando aprobada por doce (12) 
votos a favor, sendo 7 do PSdeG-PSOE, 3 da AER e 2 do BNG e nove (9) votos en 
contra do PP:

A Sra. García Cruz quere contestar ao comentario que fixo a Sra. Castro, di que o 
BNG, e eu en concreto, non fai referencias persoais e non dixo que as concelleiras 
do PSOE foran parvas e pide que se retire.

A Alcaldesa di que queda retirado.

C) ROGOS E PREGUNTAS

16.1 Rogo do PP sobre a Concellería de Seguridade

O sr. Crespo le o rogo seguinte:

"O pasado 8 de abril, aprobouse no pleno extraordinario, a petición Municipal do 
PP de Redondela, da adhesión ao Convenio  de Colaboración e Addenda entre a 
Xunta  de  Galicia  ,  FEGAMP  e  as  Deputacións  provinciais  en  materia  de 
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emerxencias.

Observamos  con  moita  preocupación,  a  desidia  que  mostra  a  Concelleira  de 
Interior e Seguridade, Marta Alonso, sen ter un cronograma para a implantación do 
GES,   cómo se vai  organizar,  sen  definir  a  súa  composición  e  cunha  falla  de 
transparencia como sinalan os Sindicatos. A todo isto temos que engadirlle a falta 
de comunicación co SEIS e os graves e inxustificables problemas dos vehículos de 
emerxencias, que supuxo fai uns días que no puideran atender un incendio que 
aconteceu no noso concello. 

a Alcaldesa, como principal responsable pola súa inacción da desastrosa xestión 
que  está  levando  a  Concelleira  Marta  Alonso,  e  que  afecta  á  seguridade  dos 
veciños e veciñas do noso Concello, a que a cese de xeito inmediato nas súas 
funcións. "

16.2 Rogo do PP sobre a Concellería de Persoal

O sr. Crespo le o rogo seguinte:

"O persoal da Policía Local de Redondela ao completo, vén de rexistrar un escrito 
no que fai constar o seu seu profundo malestar co Concelleiro de Persoal; Don 
Alberto  Álvarez  Pérez,  polo  seu  descoñecemento  e  menosprezo  da  labor 
encomiable que realizan os efectivos da Policia Local, e sobre todo nun momento 
tan complicado como o que vivimos no ultimo ano por mor do Covid.

A  gravidade  desta  situación  foi   presentada  nun  escrito  onde  os  afectados 
denunciaron que o Concelleiro, en dúas ocasións, manifestou en público “non vos 
podedes  comparar  coa  Policía  Nacional,  porque  vós  non  fóstedes  a  Ávila”, 
infravalorando as capacidades e aptitudes do Corpo da Policía Local. 

Rogamos o Concelleiro de Persoal; o señor Álvarez, que se desculpe públicamente 
ante o Corpo da Policía Local, pola súa desconsideración, por desmerecer as súas 
aptitudes, por non valorar o seu traballo e menosprezar ós axentes do Corpo da 
Policía Local do seu Concello. 

Rogamos a  Alcaldesa,  a dimisión ou cese como Concelleiro  de Persoal,  polas 
faltas de consideración cara o Plantel da Policía Local."

16.3 Rogo do PP sobre o Convenio Viogén 

A Sra. Bastos le seguinte:

"Rogamos a este goberno  e en especial a Alcaldesa Digna Rivas área da Muller 
que  escoite  e  atenda as  declaracións  que  se viron obrigados a  facer  públicas 
efectivos da policía local de Redondela ao sentirse ignorados por vostede, e onde 
advirten que, e cito textualmente: "O goberno local fai caso omiso das peticións 
formuladas para  cumprir  co  protocolo  do  programa VIOGEN"  na loita  contra  a 
violencia de xénero. 
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Recordar que o pasado xaneiro, o goberno local encabezado pola Alcaldesa, Digna 
Rivas,  firmou  e  publicou  esa  foto  do  convenio  de colaboración  coas  forzas  e 
corpos de seguridade do estado  para ofrecer un programa de seguridade integral 
para as vítimas de violencia machista. Iso é o importante, non a foto. E a policía 
alerta ao goberno sobre a falta de medios e efectivos.  O cal  fai  caso omiso;  “ 
Abocándonos a  traballar  nunha absoluta  precaridade de medios”  Estas  son as 
súas reclamacións as que rogamos que este goberno atenda pola seguridade de 
todas as vítimas desta lacra que é a violencia machista."

16.4 Rogo Comisión de Servizos Privatizados 

O sr. Álvarez le o rogo, que di:

"Como queira que a dia de hoxe seguimos tendo pendente tratar e xestionar temas 
de vital importancia para un bo funcionamiento deste Concello, como son:

 Funcionamiento de URBASER  

 Contrato de AQUALIA  

 Contrato e funcionamiento das piscinas municipais  

 Servizo de Atencion as Familias (SAF)  

 Aparcamento da Xunqueira

A pesar de ter solicitada a convocatoria da Comisión de Servizos Privatizados xa 
en tres ocasións por Rexistro; 8 de Febreiro, 16 de Febreiro e 2 de Marzo de 2021, 
e unha vez por medio dun ROGO no Pleno do día 25/03/2021.

En vista de que non se atenden as nosas peticións e se dan escusas por parte do 
concelleiro responsable da área de que ten que estudar os contratos porque son 
complexos. E tendo en conta que algúns destes contratos xa están vencidos. 

Rogamos a Sra. Digna Rivas que, ante a pasividade do Concelleiro, faga valer a 
súa  condición  de  Alcaldesa  deste  Concello  para  que  sexa  ela  mesma  quen 
convoque e presida dita Comisión de maneira urxente e inmediata."

16.5 Rogo do PP sobre a convocatoria do Consello forestal 

O Sr. Álvarez le o rogo:

"En vista da gran afluencia de persoas que a diario e as fins de semana acuden 
aos nosos montes e áreas recreativas para poder desfrutar de espazos ao aire 
libre  e  da  natureza,  con  máis  incidencia  nestes  tempos  de  pandemia, 
consideramos  moi  importante  poñer  en  marcha  plans  de  cooperación  coas 
comunidades de montes en aras de mellorar todos estos espazos tan necesarios, 
así  como tratar  temas tan importantes  como a protección dos montes ante os 
incendios forestais, tratamento e uso da biomasa, uso e conservación das pistas 
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forestais, etc.

Como queira que non se atende á petición da convocatoria do Consello forestal por 
parte  do concelleiro  responsable,  rogamos que sexa a  Alcaldesa-presidenta  do 
Concello de Redondela quen convoque e presida dito Consello forestal de maneira 
urxente para poñer en marcha accions de melloras montes e áreas recreativas 
ante a cercanía do verán."

17. Preguntas

17.1.  Pregunta do PP sobre puntos de compostaxe comunitaria

O sr. Álvarez le a pregunta:

"A instalacións de novos puntos de compostaxe comunitario parécenos algo moi 
positivo de cara a baixar a cantidade de residuos a levar a SOGAMA para incinerar, 
a  pesar  de  que  non  nos  parece  o  sitio  máis  axeitado  o  escollido  a  carón  do 
multiusos da Xunqueira. Entendemos tamén que para un maior éxito deste método 
de  tratamento  de  residuos  nas  zonas  urbanas  é  preciso  unha  implicación  da 
veciñanza. Por este motivo preguntamos e solicitamos o seguinte: 

Se fixo  algún tipo  de prospección,  información,  divulgación...  destes  puntos  de 
compostaxe comunitario para que a veciñanza estea implicada e participe levando 
a eles os restos orgánicos?

De qué forma ou cómo se levou a cabo esta información? Que nos dean conta do 
custe económico de cada un dos puntos de compostaxe comunitario.

Quén é a persoa responsable do mantemento-funcionamento destes composteiros 
comunitarios?."

A Alcaldesa para que conste e non volva suceder, di que unha pregunta é unha 
pregunta e que se cinga a iso.

Contesta o sr. Villar, que na mesa de contratación destes elementos, que foi unha 
compañeira súa,  e na sede electrónica, ali aparece todo, os custes, as fases de 
implantación destes composteiros... podería mirar calquera persoa que fora a esa 
mesa  de  contratación  eran  dúas  liñas  e  unha  segunda  liña  é  a  que  falta  por 
contratar, a información e a divulgación. Haberá que esperar a que nos podamos 
reunir  para  dar  esa  formación,  porque  agora  non  se  pode.  Ten  unha  sede 
electrónica onde se lle mandan as informacións para as mesas de contratación e 
non ten que vir ao pleno a facer unha pregunta.
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Dado o avanzado da hora, sendo as 12:00 h, a Alcaldesa dá por finalizada a sesión, 
da  que  eu,  secretaria  deste  órgano,  dou  fe,  e  para  a  súa  constancia  estendo  a 
presente acta.
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